
H-

Kamniški občan 
L 6 T 0 XXXII K A M N I K , 12. M A R C A 1992 

Narava in šport - sta lahko v harmonij i? 

Je Samotni mlin še dolina miru? 
Čeprav je bilo v dnevnem časopisju že zaslediti prispevke o gradnji 

P'oge za motokros v bližini Olševka, je vendarle prav, da javnost 
} zadevo temeljito seznani tudi Kamniški občan. Čeprav je prizadetih 
in neposredno udeleženih še več dejavnikov, sem za besedo poprosil 
kamniške inšpektorje, predstavnika Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine v Kranju in investitorja projekta. 

Z a tiste, ki zadeve ne poznate, 
Pa kratek povzetek. Motokros je 
v Kamniku v vzponu, čeprav tek
movalci nimajo najboljših pogo
jev za vadbo. Fantje so do nedav
nega trenirali v bližini Komende, 
vendar je postal teren za njihovo 
znanje premalo zahteven, zato so 

Že prva delovna akcija pa je 
sprožila velikanske odmeve, saj 
so projekt želeli zaustaviti za vsa
ko ceno Zeleni Kamnika , K S 
Nevlje, L D Kamnik, kranjski 
Zavod in inšpekcijske službe, ka
terih predstavniki so si že ogleda
li teren in sprožili postopek. 

Ker gre v tem primeru za uporabo kmetijskega zemljišča 
v nekmetijske namene, je kmetijska inšpektorica že izdala 
odločbo, v kateri lastniku prepoveduje nadaljnjo nekmetijsko 
dejavnost. V primeru, da odločbe ne bo spoštoval in se nanjo 
celo pritožil, bo pritožbo obravnaval drugostopenjski organ in 
sprejel pravnomočno odločbo. Šele njeno neizvrševanje pa se 
bo ocenilo kot prekršek, zaradi katerega bo lastnik predan 
v postopek pri sodniku za prekrške. 

njihovi očetje začeli iskati večji, 
predvsem pa terensko bolj razgi
ban prostor. S kompenzacijo, k i 
J e vključevala petletno zamenja
vo zemljišča v Podjelši, so ga na
šli v Olševku. Brez priglasitve del 
s o opravili nekaj posegov na 
zemljišču, fantje pa preizkusili 
Progo. 

Kmetijska inšpektorica Ivanka 
Novak in urbanistični inšpektor 
Jože Hostnik sta zadevo osvetlila 
iz svojega zornega kota. »Pri ogle
du terena sva opazila, da je zem
ljišče že precej razvoženo in po
škodovano zaradi uporabe grad
benega »troja, s katerim so men
da poglobili že obstoječe kanale. 

Vsa hidromelioracijska dela, pa 
tudi izgradnja dveh skakalnic, so 
bila opravljena brez vseh načrtov 
in soglasij. 

Travnik, na katerem je investi
tor Ivan Sitar želel zgraditi progo 
za motokros, je velik 15.956 kva
dratnih metrov in je last kmeta 
Jožeta Romšaka s Podjelše, ki ga 
je oddal za dobo petih let, v za
meno pa za isti čas dobil v upora
bo 7.500 kvadratnih metrov veli
ko njivo v domačem kraju. Grad
nja proge je sporna, saj travnik 
kljub zamočvirjenosti leži v pr
vem območju kmetijskih zem
ljišč, kar pomeni, da je na njem 
predvidena le kmetijska dejav
nost. Lastnika obeh zemljišč sta 
sklenila tudi pogodbo o menjavi 
zemljišč za določeno dobo, k i pa 
ni predvidena z zakonom o kme
tijskih zemljiščih, tako da uprav
ni organ ne more izdati potr
dila.« 

Urbanist ični inšpektor pa je 
ukrepal zoper investitorja kme
tijske hidromelioracije, saj je po 
njegovih besedah potrebno za 
vsak postopek, k i pomeni trajno 

spremembo konfiguracije terena, 
pridobiti lokacijsko in gradbeno 
dokumentacijo ali pa vsaj za pri
glasitev del. Delno izvedena in 
nadaljevalna dela pa zahtevajo še 
izdelavo projekta hidromeliora
cije, k i vsebuje skico prejšnjega 
stanja, načr te o poteku hidrome
lioracije, stanje prvotnih hidrolo
ških razmer in oceno, čemu je 
potrebna hidromelioracija. Od
ločba, ki jo je izdal Jože Hostnik, 
nalaga investitorju pridobitev 
ustreznih dovoljenj, hkrati pa jc 
bil sprožen postopek pri sodniku 
za prekrške zaradi del brez dovo
ljenj. 

(nadaljevanje na 2. strani) 
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IS o pripravi stanovanjskega programa 

VOLITVE IN 
I M E N O V A N J A 

Občinska skupščina je kot predstavnika ustanovitelja v svet 
Matične knjižnice Kamnik imenovala Dušana Koširja in Staneta 
Zarnika. 

V svet osnovne šole Komenda-Moste pa so bili imenovani 
•van Hlade, Janez Kimovec in Pavel Štebe. 

V svet osnovne šole 27. julija Kamnik pa bodo kot predstav
niki^ občine sodelovali: Dragica Friedl, Božidar Pilej in Janja 
Kesič. Skupščina je tudi soglašala, da svet šole za ravnatelja 
osnovne šole Marije Vere na Dupl ic i ponovno imenuje Boži
darja Pileja. 

Kako uporabiti 170 
milijonov SLT? 

Osnutek stanovanjskega 
programa za leto 1992, o ka
terem je tekla beseda na seji 
izvršnega sveta, predvideva, 
da se bo od prodaje stano
vanj in od najemnin letos na
bralo okrog 174 milijonov to
larjev. 

K pred loženemu osnutku so 
imeli člani vrsto pripomb in pred
logov. S tem programom naj bi 
se v občini dogovorili , kako naj
bolj gospodarno in učinkovito 
naložiti denar od prodanih občin
skih stanovanj in poslovnih pro
storov. 

K e r gre v bistvu za enkratna 
sredstva, k i jih prihodnja leta ne 
bo več, se je treba najprej dogo
vorit i , kakšna bo stanovanjska 
politika v občini . Pri tem-bo po
membno, kakšne bodo potrebe 
po najemnih oziroma socialnih 
stanovanjih, ali bomo podprli 
gradnjo blokovnih stanovanj ali 
pa z ugodnimi posojili in vlaganji 
spodbudili dograditev stanovanj 
v že obstoječih hišah. Pr i tem so 
omenjali tudi že na pol prazne 
samske domove. Odločit i se bo 
potrebno, kolikšna sredstva in 
pod kakšnimi pogoji bodo name
njena za stanovanjska posojila. 

Pr i tem bo treba upoštevati tu
di republiški stanovanjski pro
gram, k i ga še ni . V republiški 
sklad gre namreč petina denarja 
od prodanih stanovanj. 

Pr i odločanju namembnosti 
sredstev bodo morali računati tu
di s potrebami v posameznih kra
j ih zunaj občinskega središča, kot 
so Tuhinj, Motn ik , Komenda. 

Po mnenju izvršnega sveta ka
že ponovno pretehtati, koliko 
denarja bi namenili in za katere 
naloge v okviru programa preno
ve starega mestnega jedra. 

Zaradi številnih odprtih vpra
šanj so se člani izvršnega sveta 
odločili , da bo predlagatelj, Se
kretariat za prostorsko urejanje 
in Varstvo okolja, osnutek stano
vanjskega programa dopolnil in 
ga ponovno predložil na prihod
njo sejo. 

Ve l iko različnih mnenj je bilo 
slišati tudi v razpravi o spremem
bah kuproprodajnih pogodb. Ne
kaj kupcev stanovanj je namreč 
zamudilo 60-dnevni rok za plači
lo kupnine. 

Po daljši razpravi o tem, ali bi 
pri posameznikih upoštevali ka
ke opravičljive razloge, kot so 
bolezen, nepredvidljivi veliki 
stroški in podobno, so se odloči
l i , da izjem ne bodo delali, ker bi 
s tem povzročili nove zaplete. 

Zato je izvršni svet ob razve
ljavitvi obstoječih pogodb sklenil 
vsem kupcem, ki so s plačilom 
zamudili več kot sedem dni, dati 
možnost sklenitve novih kupo
prodajnih pogodb. Seveda pa bo
do morali ti kupci plačati celotno 
vrednost stanovanja na podlagi 
vrednosti točke, ki bo veljala ob 
sklenitvi pogodbe in brez popu
sta. Tak skep je izvršni svet ute
meljil tudi z razlago republiškega 
ministrstva za varstvo okolja in 
urejanje prostora. 

Z a pripravo sprememb razvr
stitve kmetijskih zemljišč v ob
činskem prostorskem planu je iz
vršni svet imenoval tričlansko 
komisijo, k i jo bo vodil Janez 
Hren. 

Na zahtevo izvršnega sveta je 
urbanist ična inšpekcija pojasnila, 
da so bila drevesa ob železniški 
progi za Frančiškanskim samo
stanom posekana s strani Ž G 
Ljubljana zaradi varnosti prome
ta v skladu s predpisi, seveda pa 
je še vedno ostalo odprto vpraša
nje lastništva posekanega drevja. 

F. S. 

Pogled s Kamniškega vrha na Krvavec 

POMLAD PRIHAJA 
Prelepi sončni dnevi v začetku marca so kar vabili ljudi na sprehode v naravo in zdravo 

okolje. 
Mnogi so odšli na krajše ali daljše sprehode, drugi si nabirajo regrat, veliko pa se j ih je 

podalo tudi v hribe in na smučanje na Vel iko planino. 
Kamniški vrh je bil te dni zelo obiskan. Na pot so se podale cele družine, tudi 

2 majhnimi otroki, in uživali so v čudovitem pogledu na še vedno zasnežene Kamniške 
vrhove s Kamniškim sedlom. Planjavo in Brano. 

Na Kamniškem vrhu je Zdravko Markuš, markacist PD Kamnik, spet postavil skri
njico z žigom. Marsikdo vtisne žig v svojo planinsko izkaznico ali beležnico kot spomin, 
da je bil na 1259 m visokem hribu. 

Prvotno skrinjico z žigom je neodgovoren obiskovalec pred časom uničil in odnesel. 
pD Kamnik, upa, da tokrat ne bo tako. STANE SIMŠIČ 

tlakovci 
vrtni robniki in plošče 
kompostniki 
ograje 
cvetlična korita 
tople grede ^ 

CEMENTNI IZDELKI 
Vir,Šaranovičeva 10 tel: 713327 

DELAVNICA - VRBA-LUKOVICA 



B R E Z D L A K E NA JEZIKU 

Kamniška vlada 
v odstopu 

Na zadnji seji občinske skupščine se je zgodilo tisto, kar so 
nekateri že dlje čase pričakovali , spet drugi so se tega bali , 
tretje pa je zadelo kot strela z jasnega. Nepreklicno je odstopila 
predsednica kamniškega izvršnega sveta Marija Sitar. 

Eden od vzrokov za njen odstop je gotovo tudi v tem, da so ji 
podporo odrekle nekatere stranke »nekdanjega« Demosa, ki jo je 
postavil na mandatarsko mesto, spet druga varianta govori o neko-
operativnosti političnih strank, s katerimi se predsednica, kljub 
večkratnim poskusom, ni uspela dogovoriti o spremembah v sestavi 
izvršnega sveta ter upravnih organih. 

In ker se po poslovniku o nepreklicnem odstopu sploh ne gla
suje, po občinskem statutu pa odstop predsednika pomeni tudi 
razrešitev celotnega izvršnega sveta, bo slednji opravljal svoje 
funkcije le do imenovanja nove vlade. 

Da je vladna kriza v Kamniku nastopila v silno nepravem tre
nutku, je odveč poudarjati, saj so nove volitve, tudi na občinski 
ravni, preblizu, da bi si lahko dovolili tako korenite spremembe, 
kot je popolna zamenjava vlade. Za to prehodno obdobje je torej 
treba najti drugačno, sprejemljivejšo, pa tudi boljšo rešitev. 

Ponudil jo je predsednik skupščine Maks Lavrinc: kakšna je, 
zakaj je do krize sploh prišlo in kdo so krivci, pa preberite 
v nadaljevanju! 

Politični prostor je pri nas še vedno precej neizoblikovan, kar 
dokazuje tudi to, da poslanci v skupščini pogosteje kot na zahodu 
prestopajo iz ene v drugo stranko. Imamo formalne skupine, ki jih 
predstavljajo stranke, in neformalne, ki se oblikujejo po trenutnih 
interesih. Prišlo je tudi do kratkih stikov med predsednico in 
nekaterimi sodelavci, ki so trdili, da bi spremembe v vladi porušile 
ravnovesje. 

So te trditve morda izvirale tudi iz bojazni za obstoj politične 
funkcije? 

Pred prvimi volitvami se je trgovalo le s ključnimi političnimi 
funkcijami, kot sta predsednik in podpredsednik skupščine, pred
sedniki zborov in mandatar. Koalicija D E M O S je imenovala 
Marijo Sitar na mesto mandatarke, ni pa ji bilo dovoljeno, da si 
sama izbere najožjo ekipo sodelavcev. Izvršni svet ji je bil praktično 
vsiljen v skladu z interesi strank, zato se ne gre čuditi raznim 
nespretnostim v zvezi z adaptacijo Petkove hiše in številnim črnim 
gradnjam, za katere vemo vsi, ne ukrepa pa nihče. Nedejavnost 
nekaterih pooblaščenih organov, med katerimi je tudi Sekretariat 
za prostorsko urejanje in varstvo okolja, pa je pripeljal celo do 
tega, da sc je D E M O S vladi javno odpovedal. 

Posamezni resorji v vladi torej sploh niso samostojno delovali, 
ampak je njihova vprašanja urejala gospa Sitarjev«? 

Res je, čim je kdo »počepnil,« je bila predsednica pravzaprav 
prisiljena prevzeti njegovo vlogo. In če kdo ne dela dobro, bi ga 
bilo potrebno zamenjati, kar pa se zaradi političnih igric in dejstva, 
da ni pomembno, kako delaš, ampak kateri stranki pripadaš, ni 
zgodilo. 

Vlada je torej odstopila? Je v trenutni situaciji moč realno 
razmišljati o novem mandatarju? Primer v republiški skupščini 
tega ni dokazal! 

Mislim da ne, zato nameravam v skupščini predstaviti svoj 
predlog, ki pa ga bo morala podpreti najmanj polovica vseh poslan
cev. Mislim, da je potrebno gospe Sitarjevi ponovno dati mandat, 
saj trenutno poteka nekaj poslov, vezanih izključno na osebna 
znanstva, hkrati-pa ji ne zvezati rok ali jo omejiti pri izbiri sodelav
cev. In še nekaj je. Od takrat, ko D E M O S ni več podpiral vlade, je 
ni podpiral nihče, bila je brez vsake politične podpore. 

Zdi se, kot da nekateri poslanci v skupščini pred interese samega 
mesta postavljajo interese svojih strank, pa tudi osebne?! 

Prav na zadnji skupščini sem postavil delegatsko vprašanje 
o avtomobilu, ki ga je od Komunalnega podjetja prejel Sekretariat 
za prostorsko urejanje in varstvo okolja. Zdi se mi skrajno nera
zumljivo, da si v situaciji, ko gre gospodarstvu močno za nohte in 
ko v občini prav na komunalnem področju potekajo veliki projekti, 
komunala lahko nabavi nov Peugeot 405, prejšnje osebno vozilo pa 
dobesedno podari Sekretariatu za prostorsko urejanje in varstvo 
okolja. Usluga za uslugo bi lahko rekli, saj je Sekretariat za 
prostorsko urejanje in varstvo okolja predlagatelj politike cen 
komunalnih storitev v izvršnem svetu. Te storitve pa kot monopoli
sti v Kamniku, vemo, opravlja izključno le Komunalno podjetje. 

Povedal bi še, da nisem želel blatiti ljudi, postavlja pa se vpraša
nje, če Sekretariat še lahko korektno opravlja svojo funkcijo 
v poslovanju s komunalnim podjetjem. Sem za to, da bobu končno 
rečemo - bob! 

Stopnja zaupanja na občinski politični sceni je torej precej na 
dnu? 

Na žalost res. Iščejo se dlake v jajcu, zato ne moremo uskladiti 
niti skupnih interesov. Primer: Isti dan, ko je odstopil občinski 
minister za turizem in obrt, je v skupščini nastopil delegat demo
kratske stranke s prikrito obtožbo, da sem imel prste zraven pri 
dodelitvi pisarne Golfturista znanemu gostincu Janezu Repanšku, 
namesto da bi jo pomagal spremeniti v turistični urad mesta. Edina 
resnica pa je je v tem, da je Janez Repanšek prehitel vse druge 
konkurente za izpraznjene prostore. S predsednico IS sva bila 
o oddaji prostorov seznanjena šele na tisti seji skupščine. 

Kamniška vlada je bila menda sestavljena po konceptu, ki gaje 
pripravil DEMOS v Ljubljani. V Kamniku se ta koncept ni najbo
lje obnesel. Zakaj? 

Tudi zato, ker so v njej združili funkcije dveh, povsem različnih 
polov. Nazoren primer imamo pri Sekretarju za gospodarstvo in 
družbene dejavnosti, ki je hkrati tudi podpredsednik vlade. Druž
bene dejavnosti, ki predstavljajo porabnika, so se torej združile 
s proračunom, torej s tistim, ki sredstva daje. 

Po zdravi kmečki logiki pa bi se moral za pravice porabnikov 
potegovati kdo, ki zna prisluhniti različnim interesom v športu, 
zdravstvu, šolstvu, kulturi itd. in ni obremenjen z delitvijo prora
čunskih sredstev. 

Naslednji problem pa je na področju prostora. Že predlansko 
leto, ob hudi vodni ujmi, sem predsednici svetoval, naj razmisli, ali 
je sekretar za prostorsko urejanje in varstvo okolja še sposoben 
opravljati svojo funkcijo. Pomislek sem izrazil zato, ker se eno
stavno nisem mogel sprijazniti z njegovo ugotovitvijo, da bosta 
problem reševala Republiška uprava za ceste in Cestno podjetje. In 
ko smo nekateri bolj trmasti začeli z akcijo, je hotel zadevo celo 
»minirati«. 

Kakšno sklepno misel bi zapisala za konec tega vročega pogo
vora? 

Reciva, da je pogovor tekel brez dlake na jeziku, zato naj bo 
v tem stilu tudi konec. Razumem, da se nekateri ljudje med seboj 
ne marajo ali pa ne maramo, če je komu ljubše, pa vendar je 
potrebno vsaj v primeru, ko gre za dobro našega mesta, potrpeti in 
doseči nek minimalen konsenz, ki še omogoča nadaljnji razvoj in 
prosperiteto našega Kamnika, ne glede na različne interese strank 
in posameznikov. 

M A T I C R O M Š A K 

Iz odgovorov IS na proračunsko razpravo 

DRUGA STRAN MEDALJE 
Na seji občinske skupščine 

19. februarja je predsednica 
Marija Sitar v imenu izvršne
ga sveta dala dokaj obširen 
odgovor na vprašanja, pobu
de in predloge delegatov 
v zvezi z osnutkom letošnjega 
občinskega proračuna. 

Ker se je največ vprašanj dele
gatov nanašalo na področje inve
sticijskega vzdrževanja in investi
cij v družbenih dejavnostih, je 
predsednica povedala, da bo po
tem, ko bo znan obseg javne po
rabe v republiki, treba na prihod-
kovni strani p roračuna izločiti 
denar od prodaje stanovanj in us
kladiti tudi dohodkovno stran 
proračuna . V proračunu pa bo 
treba predvideti možnost sub
vencioniranja nerentabilnih avto
busnih prog, minimalnih investi
cijskih vzdrževanj na področju 
družbenih dejavnosti in začetka 
investicije v osnovni šoli v K o 
mendi. Točnega odgovora pa ne 
more dati, dokler obseg javne 
porabe ni znan. 

V Matični knjižnici Kamnik je 
treba letos dokončat i še zadnjo 
fazo, to je dopolnitev opreme in 
ureditev manjše dvorane. V zne
sku 3,8 milijona tolarjev je raču
nana samo oprema brez dvorane. 
S tem bi omogočili postavitev ra
čunalniškega sistema in druge 
opreme, k i bo omogoči la prido
bitev uporabnega dovoljenja in 
s tem tudi ohranitev republiških 
sredstev, ki so jih deležne matič
ne knjižnice. 

Soglašala je s pripombami, da 
je pregled financiranja komunal
ne infrastrukture nepopoln v pri
merjavi z družbenimi dejavnost
mi . Nekaj dopolnitev so delegati 
tokrat že dobili na klopi . Tudi 
vprašanje prihodkov od najem
nin od občinskega prernpženja 
bo upoš tevano v predlogu prora
čuna. 

Izvenproračunske porabe iz
vršni svet ne načrtuje, če pa je 
s tem mišljen stanovanjski sklad 
in sklad stavbnih zemljišč, bo to 
upoš tevano v predlogu prora
čuna . 

Nadomestilo za uporabo 
stavbnega zemljišča občani sproti 
poravnavajo, medtem ko podjet
ja dolgujejo skoraj štiri milijone 
tolarjev. Neplačane prispevke, 
skupaj z zamudnimi obrestmi 
(1,2% na dan), bodo izterjali 
preko S D K po predhodnem 
obravnavanju pr i tožb in ugo
vorov. 

O d spremembe namembnosti 
kmetijskih zemljišč in gozdov le
tos pričakujejo okrog 4 milijone 
tolarjev. O d tega gre kar 70% 
v republiški p ro račun , ostali de
nar pa bodo namenili za sofinan
ciranje manjših melioracij kme
tijskih zemljišč. 

Občina ima precej obveznosti 
tudi iz naslova v preteklih letih 
najetih posojil na komunalno-
cestnem področju. P roračun je 
namreč pravni naslednik tudi 
nekdanje komunalno-cestne 
skupnosti. Tako je treba vračati 
posojilo iz leta 1987 za gradnjo 
avtobusne postaje v Kamniku in 
za gradnjo I. A faze primarnega 
vodovodnega omrežja v Kamni
ku iz leta 1985. 

Ekološki prispevek, k i je se
stavni del cene komunalnih stori
tev, bo namenjen predvsem za 
izdelavo načrtov (idejni in loka
cijski) za plinifikacijo Kamnika . 
To bo po mnenju izvršnega sveta 
zaradi majhnih sredstev učinko
vitejša naložba kot pa izdelava 
sanacijskega programa za varstvo 
zraka. 

Financiranje turističnega po
dročja je v osnutku proračuna 
zasnovano,na osnovi izdelanega 
srednjeročnega načr ta , k i ga je 
pripravila komisija za obrt in tu
rizem. 

Bolj razčlenjenega programa 
razvoja turizma še n i , ker v ob
činski upravi še ni delavca, ki bi 
sprejeti program tudi uresniče
val. Kljub temu pa so sredstva za 
turizem, upoštevajoč sredstva za 
žičnico Ve l ika planina, le nekoli
ko višja kot doslej. 

Ker je občina 90% solastnik 
žičnice, mora zagotoviti ustrezen 

delež vračila posojila za obnovo 
žičnice, ki letos znaša 128.557 
D E M . 

Tudi za turistični urad, katere
ga soustanovitelj je občina , bo 
treba v proračunu zagotoviti vsaj 
minimalna sredstva. 

Z a izvajanje razvojnega pro
grama za Tuhinjsko dolino je 
predlaganih 1,1 milijona tolarjev, 
in sicer za tiste naloge, k i jih je 
mogoče najhitreje uresničiti , to 
pa so predvsem izdelava poslov
nih in investicijskih načr tov , za 
organizacijo prodaje pridelkov 
na tržnici, za svetovalne stroške 
in podobno. Čeprav je v dolgo
ročnem planu občine in v razvoj
nem programu predvidena tudi 
popolna osnovna šola v Šmar tnu , 
bi bilo treba s pripravo investicij
ske dokumentacije počakat i in 
najprej uresničiti na ložbe , načr
tovane v planu 1986-1990 . 

V okviru programa pospeševa
nja kmetijstva je predvidenih 4,4 
milijona tolarjev. Izvršni svet bo 

preučil tudi možnost i za regresi
ranje nakupa mineralnih gnojil. 

Izvršni svet ne sprejema pred
loga, da bi se načr tovana sred
stva za šport prepolovila. S tem 
bi popolnoma ohromili špor tno 
dejavnost v občini 

Ker so bile predmet razprave 
v skupščini tudi plače občinskih 
funkcionarjev in stroški občinske 
uprave, je izvršni svet pojasnil, 
da je za materialne stroške upra
ve letos predvideno za 90% več 
denarja kot lani. Pr i tem je treba 
upoštevati dejstvo, da lastnih pri
hodkov davčne uprave letos ne 
bo več, ker bo ta prešla v republi
ško davčno upravo. 

Nepoklicnim funkcionarjem je 
v skladu s predpisi priznanih do 
33% osebnega dohodka, k i bi 
pripadal funkcionarju za poklic
no upravljanje funkcije. Neto 
osebni dohodek nepoklicnih 
funkcionarjev za december 1991 
je znašal okrog 10.000 tolarjev. 

Članom komisij, k i delujejo 

v okviru izvršnega sveta, plačuje
jo prevozne stroške v višini cene 
javnega prevoza in dnevnice za 
ude ležbo na seji v višini 200 S L T 
predsednikom in 100 S L T čla
nom. Letos naj bi vse tri komisi
je, k i delujejo v okviru sekretari
ata za prostorska urejanja in var
stvo okolja, združili ali pa celo 
ukini l i . 

Povejmo še to, da se izvršni 
svet ni strinjal s predlogom, da bi 
v p ro računu zmanjšali ali črtali 
sredstva za tehnično kulturo, 
skupnost koroških partizanov, 
združenje mobilizirancev Go
renjske in rejce malih živali. 

Po mnenju izvršnega sveta no
va parlamentarna koordinacija, 
k i je bila ustanovljena po razpa
du D E M O S , ne more pričakova
ti posebnih sredstev iz proraču
na. Posamezne stranke bodo tudi 
letos prejele določena sredstva za 
svoje delovanje na podlagi števila 
poslanskih sedežev v skupščini. 

F R A N C S V E T E L J 

N a r a v a i n S p o r t — t t a 

Trenutno še ni ustrezne zako
nodaje, k i bi opredeljevala to
vrstne posege v naravo, menda 
pa bo še letos sprejet osnutek 
Zakona o varstvu okolja. Prese
netljivo je tudi to, da ta konček 
neokrnjene narave še ni zaščiten 
z občinskim odlokom, torej sploh 
ne spada v kulturno in naravno 
dediščino. 

Bojan Schlegl iz Zavoda za 
varstvo kulturne in naravne de
diščine v Kranju je povedal, da 
so si ogledali teren, podali prija
vo Sekretariatu in inšpekcijskim 
s lužbam, hkrati pa pospešili pri
zadevanja za čimprejšnje sprejet
je republiškega ekološkega zako
na, na nivoju občine pa odloka 
o zavarovanju naravne in kultur
ne dediščine, saj bo sprejetje tega 
odloka lahko bistveno pripomo
glo k ustavitvi urbanizacije v do
lini Samotnega mlina. Po njego
vih besedah govorijo proti njej 
številni krajinski in ekološki ra
zlogi, (povečan hrup, onesnaže
vanje zraka, izlivanje odpadnih 
olj v še čisti po toček ) , k i bi lahko 
povzročili poškodbe na bogati 
flori in favni. 

Če dodamo še izrazito odklo
nilna stališča lovcev in krajevne 
skupnosti ter Zelenih, ki so pri
pravljeni tudi s telesi zaustaviti 
nadaljnjo gradnjo proge, je razlo
gov, k i govorijo proti gradnji, več 
kot preveč. 

K e r pa je treba za objektivno 
in nečustveno osvetlitev posa
meznega dogodka poslušati ved
no obe nasprotni strani, sem pov
prašal tudi Ivana Sitarja, kaj je 
motokrosiste pripeljalo prav 
v. Samotni mlin. , 

»Nekaj mladih, a perspektiv
nih kamniških motokrosistov je 
vrsto let nastopalo za A M D L u 
kovica, za katerega so osvojili tu
di več naslovov republiškega in 
državnega prvaka. Ker je trenut
no lukoviško druš tvo brez dotacij 
in ker fantje že dlje časa želijo, 
da bi vozili motokros za Kamnik , 
smo se starši odločili , da svoje 
sinove včlanimo v A M D K a m 
nik. Resno delo in dobra organi
zacija sta v naše vrste pripeljala 
tudi tako izkušenega in priznane
ga di rkača , kot je Silvo Habat, 
zato se upam trditi, da ima kam
niško druš tvo trenutno najmoč
nejšo motokros ekipo v Sloveniji. 
D o nedavnega s treningi nismo 
imeli večjih težav, saj smo treni
rali na lepo urejeni progi v D o b u , 
ki pa je že nekaj časa zaprta, tako 
da smo se nekaj mesecev vozili 
na treninge tudi v Orehovo vas, 
Novo Gorico in Dolenjske Topl i 
ce. T a potovanja pa so počasi 
postala nezdružljiva z našimi ob
veznostmi, zato smo poskušali 
progo urediti v Tunjicah, na bivši 

stezi za avtokros. Neustrezen in 
zdrsljiv teren iz ilovice nam na 
žalost ni omogočal varnih in kva
litetnih treningov, zato sem izko
ristil pri ložnost , k i se mi je ponu
dila, in društvu v uporabo poda
ri l najeto zemljišče v ' O l š e v k u . 
Nismo pričakovali tako velikega 
odpora, saj smo pred leti na po
dobnem terenu trenirali na M l a k i 
pri Komendi , na travniku pri 
Sergiu. Treningi so potekali or-, 
ganizirano, zato nismo nikoli na
leteli na nasprotovanja krajanov 
zaradi p remočnega hrupa, lovcev 
zaradi plašenja divjadi ali pa 
kmeta samega zaradi puščanja 
odpadkov ali izlivanja olj. Pove
dati moram, da so bil i celo pri
meri , ko je na progo že slabih 
trideset minut po končanem tre
ningu prišel srnjak, da o odpad
nih oljih, k i nam jih očitajo, 
sploh ne govorim. V s i motorji, 
s katerimi vozijo naši fantje so 
namreč vrhunsko pripravljeni in 
olje iz njih ne odteka. Zato so 
govorice, da smo bil i iz Komende 
pregnani, neresnične , saj smo se 
s Sergiom razšli prijateljsko in 
izključno le zaradi večjih ambicij, 
k i pa j ih je s treningi na komend-
ski progi nismo mogli uresničiti .« 

Zanimalo me je še , koliko je 
resnice na trditvah, da so hoteli 
pripraviti progo tudi za tekmova
nja, jo oddajati tekmovalcem iz 
drugih društev in na kraju samem 
celo postaviti brunarico, k i bi 
igrala vlogo okrepčevalnice? 

»Naša sekcija je vrhunsko or
ganizirana, kar pomeni, da bi 
imeli treninge le po določenem 
urniku, največ štiri ure na teden. 
O b sobotah in nedeljah bi proga 
mirovala, kraj bi bil namenjen 
izletnikom in sprehajalcem. Pro
ge nismo nameravali oddajati za 
treninge nikomur, še manj pa na 
njej prirejati tekmovanja, ki jih je 
po drugih krajih Slovenije do

volj. Ni t i nismo nameravali po
staviti okrepčevalnice , saj tek
movalci pijejo le vodo, obogate
no z vitamini, motoriziranih turi
stov pa na treninge nismo name
ravali vabiti iz preprostega razlo
ga, k i pa bo po vseh teh govori
cah le težko razumljiv. Skrb za 
okolje je prisotna tudi pri nas, 
želeli pa smo in še želimo našim 
fantom omogočit i pogoje za 
šport , s katerim tudi živijo. Pri-
dobitniških želja nismo imeli.« 

Predstavil sem obe strani. 
Nekdo se morda ne bo strinjal 
z menoj, ko bom zapisal, da ne 
obsojam nikogar. Postavljajo se 
namreč preprosto vprašanja, ki 
se začenjajo z besedicami K A M , 
K J E , K D O , K D A J , Z A K A J ? 
Naj razložim; za motokrosiste 
v Samotnem mlinu, k i je morda 
najbolj neomadeževan in eden 
nejlepših naravnih kotličkov 
v Kamniku , res ni prostora, a za
radi tega ne moremo športa kar 
ukinit i . Torej K A M na trening? 
Proge trenutno nimajo, in je ver
jetno tudi še nekaj časa ne bodo 
imeli . Nekje pa bo v sodelovanju 
z občinskimi organi le potrebno 
poiskati prostor zanje. Vendar 
KJE? 

Trenutno lete očitki z vseh 
strani. K D O ne bo samo očital, 
ampak ponudil tudi sprejemljivo 
rešitev? Tekmovalna sezona pa 
je že pred vrati, fantje pa skoraj 
brez treninga. K D A J bodo lahko 
redno trenirali? In Z A K A J je 
prišlo do zapleta? Odgovor ve 
samo veter, bi lahko zapisali in se 
elegantno izognili odgovornosti. 
Pa ne bo tako lahko. Če se stri
njamo, naj Samotni mlin ostane 
v svoji samoti, moramo priznati, 
da so tudi motokrosisti športniki, 
k i lahko ime našega mesta pone-
so po Sloveniji, pa tudi v širši 
prostor. 

M A T I C ROMSAtf 

Občinska skupšč ina je 
sprejela 

Odlok o javnem redu in miru in hkrati sklenila, da se zato, da 
bi bilo z njim seznanjenih čimveč občanov, njegova vsebina 
objavi v Kamniškem občanu. 

Po skrajšanem postopku je bil sprejet odlok o uvedbi agrome
lioracijskega postopka na območju Gozda in Male Ravni. Na 
območju Gozda bodo melioracije opravljene na 90 ha, na 
območju Male Ravni pa na 21 ha kmetijskih zemljišč. Investitor 
del bo K Z Emona Domža le , k i bo pri ministrstvu za kmetijstvo 
zagotovila 75% potrebnega denarja, čet r t ino pa bodo prispevali 
lastniki zemljišč. Predračunska vrednost vseh del znaša okrog 
995.000 tolarjev. 

Skupščina je sprejela tudi osnutek programa svojega dela za 
letos. 

F. S. 



aktualno v občini KAMNIŠKI OBČAN 

Iz krajevnih skupnosti 

V KS KAMNIK-PEROVO 
SE NE BOJE TEŽAV 

KS Kamnik-Perovo, ena 
izmed petih mestnih KS se 
srečuje s podobnimi vpraša
nji kot druge na tem področ
ju. Po dosedanjih podatkih 
se ta KS premalo pojavlja 
v informativnih medijih, kar 
velja tudi za Kamniški občan, 
zato smo prosili predsednico 
sveta KS Marjeto Bukoršek 
za pogovor. 

K S Kamnik-Perovo se po veli
kosti uvršča med manjše , po šte
vilu krajanov pa med večje K S 
v kamniški občini . Razprostira se 
med Ljubljansko cesto in kamni
ško obvoznico. Na severu sega 
do Glasbene šole (stari zdrav
stveni dom), na jugu pa do Svita. 
Prometno je med seboj dobro 
povezana. Krajani prebivajo v in
dividualnih hišah, precej pa j ih je 
v blokih. N a področju K S je več 
gospodarskih organizacij in dru
gih dejavnosti, k i zaokrožujejo 
celovitost območja . 

Gospa Bukovšek je dolžnost 
Predsednice sveta K S Kamnik-
Perovo prevzela junija lanskega 
leta. Svet K S se intenzivno vklju
čuje v reševanje vseh za krajane 
Pomembnih vprašanj in nadaljuje 
2 delom po programu, k i je bi l 
sPrejet že pred leti. 

Kateri so problemi? 
M e d najpomembnejše sodi iz

gradnja telefonskega omrežja. 
Z a namene razvoja telefonije je 
K S prispevala že 1987 leta 5 mi l i 
jonov dinarjev, 480.000 dinarjev 
za dve javni telefonski govorilnici 

potem vsa leta do avgusta 
1991. 

Krajevni samoprispevek, k i je 
tedaj še veljal, se je zbiral za 
realizacijo 10 investicijskih pro
gramov, telefonija pa je bila ude
ležena z visokim zneskom. 
V program realizacije nalog, 
^trajajočih iz referendumskega 
Programa, je bila vključena tudi 
Vgradnja kabelske televizije. 

Z a to izgradnjo je bila poraba 
sredstev največja. Interesenti za 

kabelsko televizijo so plačali le 
znesek 100 D E M , pre računan na 
veljavno valuto. Kasneje za C a 
T V niso ničesar doplačevali , ker 
je vso razliko pokrivala K S . 

Pr i izgradnji C a T V , opozarja 
sogovornica, je potrebno upošte
vati še dejstvo, da so v ta sistem 
vključena skoraj vsa gospodinj
stva (ca. 700). V izgradnjo telefo
nije pa je vključenih ca. 340 na
ročnikov. 

Po podatkih strokovne službe 
Sklada stavbnih zemljišč občine 
Kamnik je bilo iz računano, da je 
prispevek naše krajevne skupno
sti za en telefonski priključek 
5.200,00 S L T , kar je bilo razvid
no iz obračuna končne cene, k i 
so ga telefonski naročniki prejeli 
decembra 1991. 

Drugi del sredstev v K S je upo
rabljen za realizacijo nalog na 
drugih področjih. 

Kakšno je mnenje zbora 
krajanov? 

Zaradi zapletenosti teh vpra
šanj je celotno problematiko 

obravnaval zbor krajanov K S 19. 
2. 1992. Na osnovi podanega po
ročila so krajani sprejeli informa
cijo o gradnji telefonije in C T V . 
V razpravi so prišli do skupnega 
zaključka, da telefonski naročni
ki pričakujejo rezultate komisije 
občanov, k i naj preveri vsa vpla
čila, tako naročnikov kot tudi 
vplačanih sredstev s strani naše 
K S . P r i tem pa je nujno potrebno 
opozoriti na dvomljivost analitič
nih izračunov. T i niso bil i razum
ljivi in po mnenju krajanov tudi 
niso točni in objektivni. Prav za
radi odlašanja pristojnih, k i so 
delali na izračunih, j im še danes 
ne verjamejo v celoti. 

Z a C a T V bo K S v letu 1992 
prispevala še 300.000 S L T , zato 
upajo, da bodo z vsemi deli zak
ljučili v nekaj naslednjih me
secih. 

Na zboru krajanov je bilo po
sredovano podrobno poroči lo 
o delu v letu 1991 in sprejeli so 
okvirni program nalog za leto 
1992. 

Predsednica sveta KS Kamnik-Perovo Marjeta Bukovšek 
optimistično gleda na razvoj krajevne skupnosti. 

Katera področja bodo 
imela prednost? 

Posebna skrb je namenjena 
varstvu okolja, in tudi za ta na
men načr tovana sredstva so znat
na. V ta okvir spada tudi urejanje 
zelenic, nabava košev za smeti, 
postavljanje klopi v parkih in ob 
sprehajališčih. 

V 1992 bo potrebno urediti 
javno razsvetljavo pri IKŠ , na 
delu Kovinarske ceste in drugod. 

Pr i rekonstrukciji Kajuhove 
ulice bodo sofinancirali projekt
no dokumentacijo. Enako želijo 
sodelovati pri urejanju okolice 
Glasbene šole in pri moderniza
ciji ceste proti šoli Frana Albreh
ta. Z a rešitev tega so pripravljeni 
sofinancirati del s troškov uredi
tvenih načrtov. V to akcijo, k i je 
zelo obsežna , se morajo vključiti 
tudi drugi dejavniki. 

Posebno pozornost namenjajo 
zazidalnemu načrtu predela med 
Ljubljansko cesto in Steletovo 
ulico. Ž e sedaj obstajajo težave. 
O d šestih interesentov, ki so se 
priglasili, sta ostala samo še dva, 
zato bo K S prispevala lahko le 
del sredstev za izdelavo ureditve
nih načrtov. Trenutno je v teku 
odpiranje ponudbe za izdelavo 
ureditvenih načr tov. 

V okviru ekoloških vprašanj so 
v tej K S močno zainteresirani za 
plinifikacijo celotnega mestnega 
področja , in želijo, da bi zadeva 
končno krenila z mrtve točke . 

Sredstva, zbrana v letih 
1986-1990 , pa še niso bila upo
rabljena v K S , zelo smotrno upo
rabljajo in vsak tolar gospodarno 
obračajo tudi z vezavo sredstev 
v banki. 

K S bo del sredstev namenila 
tudi za dejavnost druš tev , za del
no kritje s troškov šole v naravi, 
za starejše občane in drugo. 

Katere težave pestijo KS 
Perovo? 

Po razdelitvi enotne K S K a m 
nik, k i je bila opravljena že pred 

leti , K S Perovo še vedno nima 
lastnih prostorov. Uradujejo kar 
doma v stanovanjih. T o v mno-
gočem ovira dejavnost K S , če
prav se člani sveta K S močno 
prizadevajo za uresničevanje na
log, pa so rezultati zato skrom
nejši. Na potek realizacije v zad
njem času je v mnogočem vpliva
la tudi splošna gospodarska situ
acija in tudi vojna v letu 1991. 

Kaj pa krajevni 
samoprispevek? 

Veljavnost zadnjega je potekla 
konec maja 1991. Z a razpis nove
ga se niso odločili , zato bo vrzel 
pri finančnih sredstvih kmalu po
stala zelo pereča . Sedaj si poma
gajo še s sredstvi, zbranimi od 
zadnjega samoprispevka, toda ta 
ne bodo zadoščala za pokrivanje 
vseh stroškov pri načr tovanih na
logah. Predsednica sveta pravi, 
da se bodo za nov samoprispevek 
odločali le tedaj, če bodo v pro
gram zajeli take naloge, k i bi se 
zanje odločila večina krajanov. 
Sicer pa bodo poskusili rešiti vse 
neuresničene naloge iz prejšnje
ga programa, ki jih je ostalo kar 
precej. 

Kaj pa nova komunalna 
ureditev in vloga KS 
v prihodnje? 

Posebnih razgovorov o tej temi 
še niso imeli . Na zadnjem zboru 
krajanov so o tem hoteli govoriti, 
a je b i l povabljeni strokovnjak 
opravičeno odsoten. Razvoj tega 
področja bodo stalno spremljali. 
Naša sogovornica meni, da raz
voj posameznih področij tudi 
v prihodnje ne bo mogoč brez 
udeležbe lokalnih dejavnikov, t. 
j . tudi ne brez K S ali podobnih 
organizmov. 

Pred zaključkom našega zani
mivega razgovora nam je pred
sednica sveta K S zaupala, da so 
na zbor krajanov povabili harmo
nikarje, k i so pred zače tkom 
uradnega dela zbora zaigrali ne
kaj prijetnih skladb. Večina se je 
s tako obliko strinjala, drugi pa 

niso bil i preveč navdušeni . 
Predsednica sveta K S Kamnik-

Perovo Marjeta Bukovšek ob tej 
predstavitvi dela K S vabi vse kra
jane, da se še bolj intenzivno 
vključijo v delo K S in s tem po
magajo razreševati vrsto po
membnih in odgovornih nalog. 

S T A N E SIMŠIČ 

m e t a l k a 
t r g o v i n a 

BLAGOVNICA 
KAMNIK 

Do 31. marca 
akcijska prodaja 
svetil Sijaj, Hrastnik. 

Znižanje 15 do 30%. 

PRIPOROČAMO SE! 

v. 
@ m e t a l k a 

K A K O K J b S I T I 
Vse bolj nam postaja jas

no, da v nedogled ne bomo 
Mogli uničevati naravne de
diščine in svinjati prostora, 
v katerem živimo, zato je 
Prav, da nas bralci opozarjate 
"a nedovoljene posege v na
ravo, o katerih bomo radi za
pisali besedo ali dve; tudi pi
kro, če bo potrebno. In eno 
od takih opozoril me je napo
tilo k podpredsedniku KS Čr
na Petru Udovču . 

Najaktualnejše vprašanje , k i 
sem mu ga zastavil, je bilo v zvezi 
1 odvozom smeti iz višje ležečih 
"aselij v K S Črna . D o nedavnega 
Je namreč Komunalno podjetje 
odvažalo smeti iz treh odlagalni-
k o v > postavljenih na Gozdu , 
v naselju Krivčevo in pri trgovini 
v Podstudencu. St roške , k i so 
zadnje čase znašali približno 
1 0.000 S L T od posameznega od-

V o z a , pa j e plačevala K S iz sred-
s , ev samoprispevka. Ker pa v K S 
Potekajo tudi drugi projekti, se je 
m ° s n j i č e k zaprl, krajanom pa da-
' a možnost , da odvoz smeti pla
čujejo sami. Ker se vsi s tem niso 
strinjali, je bilo sklenjeno, da bo-
d o v kontejnerje lahko odlagali 
smeti le plačniki. Način, kako to 
d ° s e č i , je preprost; ključavnica 
n a Pokrovu in ključi za plačnike , 
*? neplačnike pa »znajdi se sam«, 
•oda ali j e to res pravilna reši-

, e v> gospod Udovč? 

"To ni dokončna rešitev, saj se 
p redamo, da z njo problema od-
aganja smeti nismo rešili, saj bo-
o l ' s t i , k i ključev ne bodo imeli , 

odlagali smeti poleg kontejner
jev, v strugo potoka Podvolov-
ljek, v bližnje grmovje ali pa kam 
drugam. Noč namreč skrije kriv
ce, tako neozaveščene , kot tudi 
tiste, ki so to postali zaradi težkih 
življenjskih razmer. Zato bomo 
že ta teden na zboru krajanov 
poskušali doseči dogovor o skup
ni nabavi hišnih odlagalnikov. To 
pomeni, da bi več gospodinjstev 
kupilo en odlagalnik za skupno 
uporabo. Tako bi pocenili odvoz 
smeti in s Komunalnim podjet
jem sklenili pogodbo za odvoz, 
obvezen za vsa gospodinjstva. 
Kontejnerja s Podstudenca in 
Krivčevega pa bi lahko prestavili 
v odročnejše zaselke, kot je K a -
lišče.« 

Naslednji problem je aktu
alen predvsem v naselju Kriv
čevo, saj ga je predlanska na
ravna nesreča najbolj priza
dela. Sledovi divjanja vetra 
so še vedno vidni, predvsem 
na pobočju gozda, saj zaseb
niki, ki so odkupili podrta 
drevesa, le teh še vedno niso 
odstranili, kljub temu da so 
imeli časa več kot dovolj! 

»Res je, podrto drevje nam še 
vedno grozi, saj je struga bližnje
ga potoka dobesedno zatrpana 
z debli. Lansko leto smo že mo
rali poklicati na p o m o č stranjske 
gasilce, ki so odstranili smrečje in 
drevesa, da se narasla voda ni 
razlivala po cestišču. Ker se de
ževno obdobje in možnost po
novnih poplav tudi letos že pri
bližuje, samo ponovno opozoril i 

lastnike, naj les čimprej odstrani
jo , saj j ih bomo sicer prijavili in
špekcijskim službam in sodniku 
za prekrške . Pred deževjem na
mreč že l imo krajani očistiti iz 
struge tudi odpadke, ki so se 
v zadnjem letu nabrali v njej.« 

- Ker je vaša KS precej 
oddaljena od samega mesta, 
je nekoliko v zakasnitvi tudi 
projekt izgradnje telefonske
ga omrežja. Vendar, kot ka
že , izvajalci pospešeno nada
ljujejo z deli? 

»Obljubljeno nam je, da bo 
vseh 100 naročnikov priključenih 
na omrežje najkasneje do konca 
oktobra 1992. Ker so telefoni za
radi dislociranosti kraja res nujno 
potrebni, je ažurnost pri plačeva
nju položnic zadovoljiva, del 
sredstev pa namenjamo tudi iz 
krajevnega samoprispevka, k i je 
bil za štiri letno obdobje izglaso
van lansko leto. 

Naslednji prioritetni projekt, 
k i bo prav tako financiran iz sa
moprispevka, pa je izgradnja mr
liške vežice in razširitev pokopa
lišča. Zaenkrat z deli še nismo 
pričeli, saj imamo določene pro
bleme z lastniki zemljišč.« 

- Je ta problem aktualen 
tudi pri popravilu dela ceste 
proti Črnivcu, ki jo je odnesel 
plaz? 

»Tudi , je pa po svoje razum
ljiv, saj se kmetje neradi ločijo od 
vsake pedi svoje zemlje. Neko 
soglasje pa bo vendarle potrebno 
doseči , saj Komunalno podjetje 
vztraja na predpisani širini cestiš

ča , k i je brez stranske ureditve 
štiri metre. Improvizirano zasuta 
in nezglajena ter neustrezno oz
načena cesta pa predstavlja pre
cej veliko nevarnost za voznike, 
saj je na omenjenem odseku 
možna precej hitra vožnja. 

K e r sva ravno pri prometu, bi 
omenil še z našimi željami neus
klajeno avtobusno povezavo 
z mestom. Lini j je sicer dovolj, so 
pa časovno neustrezno razpore
jene: na primer, linija ob 11. uri 
je nepotrebna, saj otroci , k i obi
skujejo šolske ustanove v Kamni
ku , začenjajo s poukom ob 13. 
uri . Tako pridejo v mesto že ob 
11.30 ur i , in so več kot uro pre
puščeni cesti. Tud i linije iz K a m 
nika proti Črni in naprej niso po
vsem po naših željah. Glede na 
to, da pride avtobus iz Ljubljane, 
k i nadaljuje pot proti Gornjemu 
Gradu , v Kamnik ob 10.40 uri , je 
nepotrebna neposredna linija ob 
10.15 ur i , k i bi jo lahko prestavili 
na 12. uro. Predlagane spremem
be smo poslali Sekretariatu za 
gospodarstvo in d ružbene dejav
nosti, k i jih je posredoval podjet
ju K A M B U S . O d njih pa nismo 
dobili niti odgovora, kaj šele, da 
bi naše želje upošteval i . Zato 
smo se želeli za prevoze dogovo
riti z zasebnikom, vendar menda 
to ni mogoče brez soglasja K A M 
B U S A , k i pa prav gotovo ni zain
teresiran za konkurenco .« 

— Da je v vaši KS marsi
kaj moč postoriti s prosto
voljnim delom, ste dokazali, 
ko ste napeljali kabelsko tele

vizijo. Vam je pri izgradnji 
šolskega igrišča zmanjkalo 
volje? 
»Kabelsko televizijo smo nape
ljali predvsem zato, ker je R T V 
preklopil signal na nov oddajnik 
na Krvavcu in nam tako prakt ič
no vzel sliko. Kar pa zadeva iz
gradnjo šolskega igrišča, bi pove
dal , da nanj nismo pozabili , ven
dar so sredstva iz samoprispevka 
premajhna, da bi se j ih lahko po
služevali pri tem projektu. Po
novno pa bomo poskusili s pro-
stovoljnjim delom, saj bomo že 
letos ogradili obstoječi prostor 
z mrežo , v naslednjem letu pa se 
loti l i tudi gradbenih del. Zaveda
mo se, da je igrišče nujno potreb
no, saj moramo otrokom dati 

prostor, na katerem bo možna 
brezskrbna igra, sami K S pa 
možnost , da tudi zunaj organizira 
kakšno proslavo, prireditev ali 
veselico.« 

— Še misel za konec! 
» D e l a m o v okviru svojih mož

nosti in denarja, napredek K S pa 
vidimo v Razvojnem programu, 
ki ga je tudi za naše območje 
pripravil Razvojni zavod iz D o m 
žal. Imamo precej neizrabljenih 
zmogljivosti, predvsem na po
dročju kmetijstva, rekreacije, 
špor tnega in kmečkega turizma, 
k i pa j ih ne nameravamo uvelja
viti za vsako ceno. Smo za napre
dek, ne pa tudi za pospešeno in
dustrializacijo in urbanizacijo, k i 
ne sodi na travnike, polja, v goz
dove in planine, če seveda žel imo 
ohraniti naravo vsaj t akšno , kot 
je sedaj.« 

M A T I C R O M Š A K 

Okolica odlagalnika v Krivčevem je polna predmetov, ki sodijo 
vanj. Kako bo šele v primeru, če bodo zabojnik zaklenili? 



Slovenska ljudska stranka 

Kmetijska 
politika 

Kamniški skavti 

Nova parlamentarna koalicija 

IZJAVA 
Konec leta 1991 je na državni ravni prenehala obstajati 

koalicija Demos, ker so bili cilji, zaradi katerih je nastala, 
uresničeni: izpeljava demokratičnih volitev, pluralistično 
sestavljena skupščina, osamosvojitev Slovenije... 

Demos na Kamniškem je povezoval v koalicijo naslednje 
stranke: Zelene Slovenije, Slovenske krščanske demokrate, 
Socialdemokratsko stranko, Slovensko demokratično zvezo in 
Slovensko kmečko stranko. Vse te stranke imajo svoje pred
stavnike v družbenopolitičnem zboru kamniške skupščine, so 
torej na republiški oziroma državni ravni. Demos je dobil 
slabo polovico glasov, zato so njegovi poslanci v skupščini 
opozicija. 

Predvolilni programi posameznih strank in Demosa na Kam
niškem kot celota imajo načelno izhodišče: demokratično ure
janje občinskih zadev. To praktično pomeni, da o tem odlo
čajo ljudje različnih političnih usmeritev, kar naj onemogoča 
jemanje pravic posamenikom v imenu nekega imaginarnega 
družbenega interesa, a tudi to, da posameznik ali skupina 
posameznikov ne more uveljavljati svojih interesov na škodo 
širše skupnosti. To načelno izhodišče se uresničuje v prizade
vanjih v občinsko skupščino izvoljenih poslancev za ohranitev 
delovnih mest, razvoj obrti, turizma, podeželja, za zaščito 
okolja, plodne zemlje, ustrezno socialno politiko, pametno 
ravnanje z občinskimi dohodki ipd. 

Ti cilji še niso izpolnjeni. Zato so se stranke bivšega Demosa 
na Kamniškem odločile za novo zvezo in ustanovile Novo 
parlamentarno koalicijo, ki jo sestavljajo: Slovenski krščanski 
demokrati, Slovenska kmečka stranka - Ljudska stranka, 
Socialdemokratska stranka, demokratska stranka, Slovenska 
demokratska zveza - Narodna demokratska stranka. 
Sedež koalicije je na Ljubljanski 1. 

Uradne ure: S K D 
Marko Magister 

ponedeljek od 18. do 19. ure S D Z - N D S 
torek od 8. do 12. ure. za: Tone Štele 
sreda od 15. do 19. ure SDSS 
četrtek od 8. do 12. ure Igor Podbrežnik 
Telefon in teletax: 813-156 S K Z - L S 

Tone Hočevar 

Kmetijstvo je gospodarska 
dejavnost, ki se ji ne more 
odreči nobena država. Poleg 
gospodarske ima socialno, 
prostorsko, ekološko in stra
teško funkcijo. Skupaj z goz
darstvom je največji porab
nik prostora in odločilno obli
kuje podobo kulturne in na
ravne krajine 

Kmetijska politika je sektorska 
ekonomska polit ika, k i pomemb
no vpliva na splošni gospodarski 
in socialni razvoj. 

Slovenska ljudska stranka v ce
loti sprejema eko-socialno-tržni 
pristop h kmetijski pol i t iki . Z a 
vrača vse fundamentalizme, kot 
so proizvodno-tehnični , liberalno 
ekonomicist ični , fundamentalno-
ekološki ali kmečko-bi rokra tsk i . 

Eko-socialno-tržni model 
kmetijske politike je ustvarjalen 
in razvojno naravnan kompromis 
med fundamentalno naravnanimi 
interesi, brez prevlade enega ali 
drugega interesa ali koncepta. 

Cilji kmetijske politike Sloven
ske ljudske stranke so: 

- pridelava zdrave hrane in 
stabilna preskrba po sprejemlji
vih cenah, 

- zagotavljanje dohodka 
kmečkega prebivalstva in social
ne stabilnosti na podežel ju, 

- ekološko prijazno kmetova
nje in nega kulturne krajine, 

- s t ra teško ohranjanje kmetij
skih površin in poseljenosti hri
bovskih in gorskih območi j . 

Slovenska ljudska stranka po
udarja uravnoteženost trga, do
hodka kmečkega prebivalstva, 
večje produktivnosti pridelave, 
samooskrbe s hrano, zaščite oko
lja, količinski in kakovostni raz
voj in posebej poudarja regional
ni razvoj, ohranitev kulturne kra
jine in s tem strukturni razvoj, k i 
temelji na družinski kmetiji in 
kmečki strukturi. Zav račamo ve-
leposestva in velika kapitalistična 
(ali socialistična) podjetje. 

Slovenska ljudska stranka po
udarja velik pomen države , par
lamenta in vlade pri ustvarjanju 
in izvajanju kmetijske politike, k i 
naj poteka v sodelovanju s kme
tijskimi strokovnjaki in kmečki
mi interesnimi zastopstvi. 

Kmetijsko-gozdarska zbornica 
mora postati močno interesno in 
strokovno zastopstvo kmetstva in 
kmetijstva in nosilec strokovno 
naravnanega razvoja, dopolnil
nega izobraževanja, pospeševa
nja razvoja kmetijstva in podeže
lja. Poudarjamo pomen strokov
nih društev. 

Kmetijsko zadružništvo kot 
nosilec vključevanja kmetov 
v učinkovito t ržno gospodarstvo 
omogoča najkrajšo in racionalno 
pot od pridelave do kupcev hra
ne. Država naj pospešuje razvoj 

zadružništva, trga in konku
rence. 

Slovenska ljudska stranka 
izhaja iz dejanskega stanja, veli
kih strukturnih neskladij ter za
sleduje sprejete cilje in išče učin
kovite in sprejemljive poti do 
njih. 

Podedovana neskladja so 
zlasti: 

- obstoječi in predvsem veliki 
potencialni presežki mleka, k i 
obremenjujejo proračun , 

- premajhna pridelava vina, 
sadja, zelenjave, žita in drugih' 
poljedelskih kultur, 

- nezadostna prireja prašičev, 
skoncentrirana na ekološko in 
ekonomsko neustreznih prašiče-
rejskih farmah. 

Program Slovenske ljudske 
stranke namerava razvijati pride
lavo: 

- kvalitetnega vina in sadja za 
pokrivanje domačih potreb in za 
izvoz, s pospeševanjem te pride
lave z investicijami izkoristiti na
ravne možnost i in podvojiti pri
delavo v desetletnem obdobju, 

- pospešeno razvijati ekolo
ško sprejemljivo rejo prašičev na 

Lord Robert Baden-Po-
well (1857-1941), med skav
ti bolj znan kot »Bi-pi«, je 
15. 7.1907 s skupino dvaind
vajsetih dečkov taboril na 
otoku Brotvnsea v Rokav-
skem prelivu. Ta tabor velja 
za začetek skavtizma, mla
dinskega gibanja, ki na pod
lagi duhovnih načel ob skup
nem življenju v naravi vzgaja 
mlade v zdrave, sproščene, 
delavne in odgovorne oseb
nosti. 

Obstaja več starostnih stopenj 
skavtov in skavtinj; ob sprejemu 
pa rovarji in popotnice izrečejo 
zaobljubo: »Pri svoji časti obljub
ljam, da bom z božjo pomočjo 
vestno služil Bogu in domovini, 
pomagal svojemu bližnjemu in iz
polnjeval skavtske zakone .« 
Skavtskih zakonov je deset, vsi 
pa pouarjajo zvestobo dani bese
di in občestvenost . Danes je 
skavtizem razširjen v sto dvajse
tih državah na svetu. Posamezne 
državne skavtske organizacije so 
vključene v Svetovno skavtsko 
organizacijo, k i ima sedež v Že
nevi. Zveza slovenskih katoliških 
skavtinj in skavtov ( Z S K S S ) , ki 
je bila uradno ustanovljena 31. 
marca 1990 v Ljubljani, je tudi 
zaprosila za včlanitev. Prvi za
metki segajo v leto 1986, ko je 
njen pobudnik Peter Lovšin dal 
obljubo kot goriški skavt. Prav
zaprav pa gre le za obnovitev 
skavtizma na Slovenskem, saj je 
skavtska organizacija pri nas de
lovala od leta 1922 pa do druge 
svetovne vojne. Po vojni so skav
te zamenjali taborniki, ki so spre
jeli nekatere metode skavtizma, 
vendar ne na verski podlagi. Na
čelnik Z S K S S je Peter Lovšin, 
načelnica Marija Mar inko in 
glavni duhovni asistent salezija-
nec Rafael Pinosa. 

V Kamniku je bila 17. 2. 1991 
prvič objavljena ustanovitev 
skavtske skupine. Pobuda je pri
šla od krščanskih demokratov in 
tako se je izoblikovala skupina 
Bobr i . Najprej sta skupino vodila 
Danijel Bezek in pater David , 
sedaj pa jo vodijo Urša , M i h a in 
duhovni asistent pater Miroslav. 
Skupino obiskuje osemnajst 
skavtov, skupina pa spada med 
rovarje in popotnice. V noviciat 
so bili sprejeti 15. junija 1991. 

kmetijah in postopno zapirati ve
like prašičerejske farme, 

— pospešeno razvijati poljedel
stvo, zmanjšati primanjkljaje teh 
pridelkov, 

- s temi ukrepi preprečevat i 
pretirane in za proračun predra
ge presežke mleka. 

Slovenska ljudska stranka se 
bo zavzemala za razvoj domače
ga trga in pospešeno vključeva
nje v mednarodno menjavo, za 
prestrukturiranje in modernizaci
jo živilske industrije, za bogato 
založenost trga in kvalitetno po
nudbo. 

Slovenska ljudska stranka se 
zavzema za skladen razvoj pode
želja in mest, za boljše sožitje in 
povezanost, za kulturni, gospo
darski in socialni razvoj hribov
skih, gorskih in demografsko 
ogroženih območi j . 

Poleg razvoja kmetijstva in 
gozdarstva poudarjamo razvoj 
drugih gospodarskih dejavnosti 
na podeželju, kot so turizem, 
obrt, trgovina, podjetniš tvo, 
drobno gospodarstvo, ki naj sku
paj s kmetijstvom omogočijo 
kvaliteten razvoj podežel ja , 

Slovenska ljudska stranka bo 
v kmetijski poli t iki upoštevala 
vse dostopne razvojne izkušnje 
razvitih sosedov in se izogibala 
napakam, k i bremenijo tudi 
kmetijsko politiko teh dežel. 

V skladu s svojo opredelitvijo 
kmetijske politike bo Slovenska 
ljudska stranka delovala v parla
mentu in se v sodelovanju z dru
gimi parlamentarnimi strankami 
zavzemala za moderno kmetijsko 
zakonodajo. 

S L O V E N S K A L J U D S K A 
S T R A N K A 

O skavtizmu sem povprašala 
Sašo, k i je s svojimi prijatelji dala 
obljubo 29. 2. 1992 ob 15. 
v stranjski cerkvi v navzočnosti 
skavtov iz Ljubljane, Kranja, 
Škofje Loke , Šinkovega Turna, 
Komende. 

- Kaj te je pripeljalo 
k skavtom? 

»Že od nekdaj sem se hotela 
priključiti tabornikom, vendar 
mi je bilo to onemogočeno . K o 
sem zvedela, da so se ustanovili, 
sem se takoj oprijela povabila 
k skavtom, o katerih sem takrat 
vedela bolj malo.« 

- Kaj ti pomeni skavtizem? 
»Skavtizem mi sedaj pomeni 

veliko več kot na začetku (ob 
vstopu v noviciat), kar odkrije 
vsak posameznik šele po določe
nem času. Sedaj mi pomeni način 
življenja.« 

- Kaj vse ste počeli med 
letom? 

»Veliko. Konec julija smo bili 
v Ankaranu, v avgustu smo veli
ko kolesarili in se skoraj vsak 
večer sestajali pri igri odbojke. 
M e d počitnicami smo se sestajali 

bolj za zabavo. 9. in 10. avgusta 
smo se udeležili romanja na 
Brezje. Septembra pa smo začeli 
z bolj »resnim« delom. 6. okto
bra smo kot redarji sodelovali pri 
spominski maši v Kočevskem 
Rogu, 19. in 20. oktobra pa smo 
odšli na naš prvi route (potovalni 
tabor), 9. in 10. novembra smo 
imeli route na Gojški planini, po
magali smo pri miklavževanju, 
izdelovali smo božične voščilni
ce. 21. decembra smo v Ljubljani 
preživeli božični večer z nekate
rimi ljubljanskimi skavtskimi 
skupinami, prevzeli smo betle
hemsko lučko in jo prinesli do 
naše župnije. Skupno smo tudi 
silvestrovali in se potem udeležili 
jutranje maše. Pomagali smo tudi 
hrvaškim beguncem. 18. in 19. 
jan. 1992 smo imeli route v H o -
bovšah (Poljanska dolina) skupaj 
s kranjskimi skavti, od 31. 
j a n . - 2 . febr. pa na Koprivniku 
(Pokljuka). Opravljali smo tudi 
tečaj prve pomoči . Včeraj smo 
imeli bedenje - poudarjena je 
bila duhovnost in premišljevanje 
o obljubah, danes pa smo izrekli 
obljube.« 

- Bili ste zares aktivni. Kako 

pa ste se pripravljali na današnji 
dan? 

»Pripravljali smo se vse leto, 
tako s pomočjo našega duhovne
ga asistenta kot tudi s samovzgo-
jo, in sicer s služenjem, kar je 
glavno vodilo rovarjev in po
p o t n i c « 

- Kaj ti pomeni današnji 
dan? 

»Potrdi tev tega, kar smo po 
delčkih počeli že vse leto, pred
vsem pa obljubo za nadaljnje živ
ljenje v skavtskem duhu .« 

- Kaj boš počela v pri
hodnje? 

»Tudi o tem smo se že pogo
varjali v skupini. Naša naloga je 
predvsem širiti skavtizem 
- v smislu ustanavljanja novih 
skupin. Nekateri pa bodo še ne
kaj let počakali in šele potem 
povedali o svojih odloči tvah. 
Upam, da nam bo uspelo še koga 
navdušiti za skavtizem.« 

Saši sem se zahvalila za pogo
vor. Tudi sama sem bila prisotna 
ob njihovi obljubi. Videt i je bilo 
izredno. K o sem se poslavljala, 
mi je v glavo šinila misel Ivana 
Goluba: »Veliko več je vredno 
najti prijatelja, kot zadeti glavni 
dobitek na loteriji. Več pomeni 
drugemu pomagati nositi križ in 
življenjske probleme, kot pa no
siti visoke naslove in priznanja.« 

B O J A N A K L E M E N C 

ŠE: POTREBE VEČJE 
OD MOŽNOSTI 

V poročilu o razpravi o osnutku občinskega p ro računa za 1. 
1992 so povsem izpadla na seji občinske skupščine podana 
obširna stališča Zelenih Kamnika . Zaradi objektivnega obvešča
nja občanov pošiljamo v objavo povzetek najpomembnejšega 
dela te razprave: 

V parlamentarni demokraciji zastopajo posamezne javne inte
rese politične stranke. Stranke te javne interese vključijo v svoj 
program. Če se volilci v programu neke stranke vidijo, na 
volitvah podprejo njen program in taka stranka pride v skupš
čino. Stranke, ki tvorijo skupščinsko večino, sestavljajo vlado, 
opozicijske stranke pa (žal) lahko uresničujejo svoj program le 
v skupščini. 

Zeleni Kamnika podpiramo vse najpomembnejše javne inte
rese občanov od gospodarstva, kmetijstva, turizma, varstva 
otrok, invalidov in starejših občanov, šolstva, kulture, špor ta , 
socialnega varstva, prometa, pomoči demografsko ogroženim in 
višinskim predelom občine , zaščite starega Kamnika itd. do 
celovitega varstva okolja. K e r je varstvo okolja za dosego vseh 
drugih interesnih ciljev pomemben, če ne osnovni pogoj, je za 
Zelene Kamnika varstvo okolja najpomembnejši cilj delovanja, 
kajti hitro naraščajoča obremenjenost okolja resno ogroža ne 
samo nas in naše zdravje, temveč tudi bodoče rodove in obstoj 
življenja na Zemlji nasploh. 

Zaradi resnosti ekološkega stanja je program Zelenih K a m 
nika na zadnjih volitvah v naši občini podprlo skoraj 13% 
volilcev. Zeleni zdaj ta program poskušamo tvorno (so)uresni-
čevati , čeprav v občinski vladi nikdar nismo mogli sodelovati. 
Prv i , uspešen ekološki korak je bil storjen leta 1990, ko je 
kamniška skupščina soglasno sprejela programske smernice za 
načrtno delo na področju občinskega varstva okolja, za udeja
njanje programa pa bil zadolžen občinski izvršni svet. Le-ta je 
v lanskem letu imel dovolj časa, da programske usmeritve 
strokovno in časovno opredeli (kaj bo storil letos, kaj naslednje 
leto, kaj čez pet l e t . . . ) in da program prične izvajati. 

Ker je varstvo okolja za zdaj še neprofitna dejavnost, se 
okoljevarstvenega programa brez proračunskega denarja ne da 
načr tno uresničevati . Tega denarja pa v osnutku proračuna za 
1992 ni . Ker torej občinska vlada oči tno tudi letos ne misli 
pričeti z uresničevanjem na skupščini sprejetih okoljevarstvenih 
zadolžitev, Zeleni Kamnika tako neekološkega proračuna in 
tako neekološke politike občinskega izvršnega sveta ne moremo 
podpreti. Ne moremo podpreti ne v imenu svojih neposrednih 
volilcev ne v imenu drugih, za okolje in zdravje sedanjih in 
bodočih generacij zaskrbljenih občanov. 

In še naš predlog občinski vladi: načr tno in celovito varstvo 
okolja je ena najpomembnejših zadolžitev vsake občine . Občin
ska vlada naj zato varstvu okolja v končnem predlogu občin
skega proračuna za 1. 1992 dodeli ustrezno mesto in potreben 
denar. K temu denarju bo iz svojega proračuna prispevala tudi 
država - če in ko bomo izdelali posamezne konkretne ekološke 
programe. 

Z E L E N I K A M N I K A 
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Odmev 

Ponovno o č r n i h 
gradnjah 

V Kamniškem občanu št. 3 je bil objavljen članek Marjete Humar 
"Smo glede črnih gradenj res nemočni?«. Pod podnaslovom »Priporo
čila« se glasi točka 6: »Izdelajo naj se ureditveni načrti za breg Bistrice, 
viden z mestne obvoznice, in za zeleno cono med Bistrico in Cankarjevo 
cesto.« 

O tej »zeleni coni« med Bistrico in Cankarjevo cesto, ki, žal, že dolgo 
ni več kaj prida zelena, bi rad napisal nekaj besed. 

Ta predel je bil v nekdanji Avstro-Ogrski, pa tudi po prvi in deloma po 
drugi svetovni vojni resnično zeleno področje, ker so bile skoraj vse 
površine javni parkovni kompleksi. Na tej lokacij je bil znameniti Kur-
haus, klimatsko zdravilišče in letovišče, s kopališčem in vilo Neptun. 
Kamniški Kurhaus je bil v času svojega razcveta, poleg Bleda, najpo
membnejša turistična točka na Kranjskem in je ponesel sloves Kamnika, 
Po vsej monarhiji. Nekateri objekti so propadli že pred drugo vojno, 
drugi pa so bili odstranjeni po osvoboditvi. Nekako do leta 1,965 je tu 
domoval Dom invalidne mladine, ki je parkovni del zgledno urejal, del 
zemljišča pa je spremenil v vrtnarijo. Po izselitvi invalidov so objekti in 
pripadajoča zemljišča v uporabi Delavskega doma (kot mi je znano, je 
lastnik občina Kamnik). Druge parcele in objekti pa so v lasti Komunal
nega podjetja Kamnik in privatnih lastnikov. Zemljišča so kot zelena 
eona nezazidljiva in tu sije pred leti Komunalno podjetje privoščilo črno 
gradnjo par exellence. Zadeve so se lotili v najboljši boljševistični maniri. 
Ne da bi o nameravani gradnji sploh obvestili lastnike in prizadete 
prebivalce sosednje stavbe na Cankarjevi 7, parcela št. 135, so nič tebi nič 
meni začeli graditi veliko garažno stavbo. Objekt so gradili na svoji 
Parceli 133/14, deloma pa na zemljišču 133/5, nekdanji vrtnariji. Zgradili 
s o ga le dober meter od meje s privatno parcelo 135, kar je skregano 
2 vsemi zakoni o gradnjah. Še pred gradnjo garaž je bila postavljena 
betonsko-žična ograja, ki je speljana povsem samovoljno, mimo v urad
nih aktih začrtane meje med parcelama 133/14 in 135. Med gradnjo so 
uničili tudi kanalizacijo hiše na Cankarjevi 7, tako da so kleti v zgradbi 
preplavile odplake s fekalijami. Novo kanalizacijo so mnogo kasneje 
zgradili na stroške prebivalcev Cankarjeve 7. Z dograditvijo objekta je 
v dolžini vse meje povsem zazidana parcela 135 proti zahodu. 

Objekt (garaže) še danes ni vrisan v Detaljni listi št. 16 Geodetske 
uprave Skupščine občine Kamnik in v druge akte in listine. Stavba torej 
Wadno ne obstaja, čeprav povzroča težka mehanizacija, garažirana 
v njej, okoliškim prebivalcem nemalo hrupa in izpušnih plinov. 

Torej naj se črna gradnja — garaže odstranijo, kot je navedeno tudi 
v omenjenem članku... Sicer pa, gledano dolgoročno. Komunalno 
podjetje tako ali tako ne sodi v strnjeno naselje, skoraj v center mesta, na 
bregove Bistrice in v zeleno cono. 

DUŠAN LIPOVEC 

Zbor raz laščenih 
lastnikov slabo obiskan 

V petek, 14. februarja, popoldne ob 16. uri je bil v veliki sejni sobi 
Skupščine občine Kamnik sklican zbor vseh lastnikov razlaščenega pre
moženja. Glede na število razlaščencev, ki bi sedaj lahko uveljavljali 
pravico do vrnitve premoženja ali odškodnine, je bila udeležba prizadetih 
občanov na zboru izredno skromna, komaj kakšnih trideset, tako da je 
bilo predsedniku občinskega pododbora Združenja lastnikov razlašče
nega premoženja Lojzetu Vavpotiču skoraj žal, da jc zbor sploh sklical. 
Vsi prisotni so se tudi čudili, da prizadete razlaščence ta problematika 
'ako malo zanima in prav zaradi premajhne zainteresiranosti ljudi zbor 
verjetno ne bo več sklican. Škoda. 

Zbora pa so se nasprotno udeležili večina občinskih funkcionarjev in 
vsi predsedniki komisij, ki odločajo v upravnih postopkih denacionaliza-
e i l e , ter član republiškega odbora Združenja lastnikov razlaščenega 
Premoženja, ki so izčrpno pojasnjevali postopke vračanja premoženja, 
odgovarjali pa tudi na vsa zastavljena vprašanja. Čeprav se je marsikdo iz 
u r adnih listov in časopisov že temeljito podučil o denacionalizaciji, pa 
smo iz izvajanj predsednikov komisij lahko izvedeli še marsikaj novega, 
razen tega pa so tudi prisotni razlaščenci opozorili na prenekatero 
nejasnost zakonskih določil in na primere iz prakse, ki jih bo potrebno še 
Posebej proučiti, zakon o denacionalizaciji in njegove podzakonske 
Predpise pa morda tudi dopolniti. 

Uspeh denacionalizacije bo namreč predvsem odvisen od sposobnosti 
razlaščencev pripraviti in zbrati vso potrebno dokumentacijo, ki jo 
Predpisuje zakon o denacionalizaciji, in navodila za poslovanje v zvezi 
z zahtevami za denacionalizacijo, ker nepopolnih vlog komisije ne bodo 
mogle obravnavati. Vsi udeleženci zbora so vse to lahko slišali tako rekoč 
l z »prve roke«, vsi drugi, ki bodo tudi odšli po tej trnovi poti, pa bodo 
Pridobivali izkušnje, kakorkoli se bo kdo znašel. Splošna ugotovitev 
zbora je bila namreč tudi ta, da je bilo premoženje zelo enostavno 
razlaščati, zelo težko in komplicirano pa ga bo vračati. 

IVANKA NOVAK 

STOPNICE SE ČISTIJO 
OD Z G O R A J NAVZDOL! 

Čeprav smo si prizadevali ustvariti domovino, imam občutek, da je bilo 
»zadnji preteklosti na slovenskem političnem polju več sreče in naključij, 
kratka, veliko nam je bilo podarjenega. Da si bomo morali vladati sami, je za 
"as narod velik izziv. Predvsem se je bati, da bi kaj hitro padli pod vpliv velikih 
sosedov. Le od njih je odvisno, s kakšnim razumevanjem nas bodo sprejemali, 
f-e se bo tu ustvarilo ugodno ozračje spoštovanja in dobronamernosti, za kar 
•mamo vsi lepe pogoje, končno smo tudi kristjani, bo dejansko ta del Evrope 
"ekaj lepega. Preteklost nam je dala dosti izkušenj, tako v dobrem kot 

slabem. Torej prizadevajmo si v tej smeri. 
Bodočnost je na strani odločnih, taka je bila parola demokratov, ki sem jo 

asledil pred nekaj dnevi v tisku. Lepo in prav, da se v teh časih kdo zavzema 
* odločnost, saj jo celo potrebujemo, toda bolj v relativnem smislu. Demo-
rati so mi všeč od Bučarja pa do Janše, le Bavčar se mi zdi nekoliko neiskren, 
* Pa bi bili oni glavni minerji Demosa, pa tudi nisem pričakoval; upam, da bo 
P njih še kaj pametnega in da v njih le ne bo prehude želje po oblasti. Nekaj 
•rad poudaril, kar je bilo značilno in je še. in kot kaže, tudi še bo. Za našo 

?. 'ast v prejšnjem obdobju gre. V številnih državnih službah je bilo mnogo 
.Judi s številnimi šefi in skoraj vedno je bilo tako, da ti vrhunski ljudje niso 
'meli prave odgovornosti. Recimo, predsednika občine se ne vpraša, zakaj mu 
j | e funkcionirajo občinske službe, ampak so posamezni resorji tako rekoč 
neodvisni. Številni direktorji tako po tovarnah kot v drugih vodilnih struktu
rah so bili zgolj politični ljudje. V gospodarstvu naj bi se to spremenilo 

Pnvatiziranjem, toda na področju vodenja upravnih služb in vse do predsed
uj r . eP ublike se bodo morale te stvari bistveno spremeniti; na teh področjih 
v ( y e ' ' ' c o premalo odgovornosti, in to osebne. Zato mislim, da bi morala biti 

nunska oblast, kjer je tudi odgovornost združena v eni osebi, ameriški način 
mi zdi bolj praktičen. Če tega ne bo, v naši družbi ne bo kvalitetnih 

E emikov, brez te hierarhične odgovornosti nam bodo vladali razni monopoli, 
Katere smo Slovenci zelo dovzetni, in kam to pripelje, tudi vidimo. Poleg 

zo n a m J e socializem zlezel pod kožo: in da nas je strah odgovornosti, nam 
SOraj navedeno dejstvo še potrjuje. Mogoče je to razmišljanje preveč prepro-

: °. ~ kmečko, toda prepričan sem, da nam manjka prav tega. Kompliciranja 
L * že tako dovolj; neskončne razprave in zagonetna zakonodaja nam i 

°do ločile zrna od plevela. 

m 

Brezuspešno 
opozorilo 

H i š a v K a m n i k u na 
;: T i t o v e m t rgu 2 3 . 

J Seve rno p r o č e l j e 
* v u l i c i b rez i m e n a . O b 

java b rez uspeha . 

9 P . S. Ps i lajajo, k a 
ravana gre dalje. 

(dr . S. F . ) 

Prenova, ki uničuje. 
Stavba, Kidričeva ul. 5 (ob 

lekarni), sodi med imenitno 
mestno arhitekturo, zato je 
bila z odlokom (1986) pose
bej razglašena za kulturno
zgodovinski spomenik. 

Prvi podatki o hiši so iz leta 
1755, kasneje jc z darilnimi po
godbami prehajala na številne 
lastnike. Po večini so bili aristo
krati od Andreolija pa viteza Ga-
sparinija do Jancžiča in Kezela, 
ki je bil takrat trgovec, kasneje 
pa župan Kamnika. Po njegovi 
smrti je hišo nasledila žena Mari
ja in jo leta 1897 prodala zdravni
ku dr. Binterju. Slednji jc po 
predstavitvi zdravstvenega stanja 
Kamničanov, ki so bolehali za 
nalezljivimi črevesnimi bolezni
mi, predlagal županu Francu 
Fischerju, da je začel graditi 

Bogato oblikovana dvoriščna 
fasada z arkadami in zastek
ljeno verando (Foto: F. Zaje) 

mestni vodovod. Končan je bil 
leta 1888, torej pred ljubljanskim 
iz 1. 1898 pod županom Hribar
jem. Po smrti dr. Binterja (1924) 
je bila hiša last žene Matilde, leta 
1946 pa je bila nasilno zaplenjena 
in spremenjena v splošno ljudsko 
premoženje. Zakon Binterjevih 
je bil brez otrok, gospa Matilda 
pa je ostala v hiši do smrti 1951. 

Binterjeva hiša jc bila zgrajena 
v značilnem patricijskem (mest-
nopriviligiranem) slogu z bogato 
oblikovano arkadno dvoriščno 
fasado, prehodnimi sobami in za
stekljenim hodnikom (verando) 
v nadstropni etaži. Vežo krasijo 
elegantne stopnice z leseno sten
sko oblogo in diagonalno poteka
joči tlak iz umetnega kamna v si-
vo-črni kombinaciji. Sobe so 
imele bogat intarziran parket, 
vrata in okna pa so bila izdelana 
v zahtevni profilirani obliki. Peči 
so bile oblikovane v baročno-kla-
sicističnem slogu. Posebno dra
gocenost je predstavljal tlak iz 
umetnega kamna v predprostoru 
1. nadstropja s secesijsko obliko
vanimi motivi. 

Do leta 1946 so bile sobe boga
to opremljene s stilnim pohi
štvom, starinami in dragocenimi 
slikami odličnih mojstrov. Nato 
pa je nova oblast zaplenila ves 
inventar in notranjost hiše do
končno osiromašila. Odtod dalje 
pa je druga zgodba: 

Binterjeva hiša, Kidričeva št. 
5, je kot splošno ljudsko premo
ženje prešla v upravljanje S K G , 
ki jo je z malomarno in brezbriž
no adaptacijo v letu 1991 skoraj
da uničil. Odločitev »mojstra« 
arhitekta, nezainteresiranega za 
ohranitev arhitekturnih kvalitet 
in dediščine, je dala končni pečat 
nepopravljivim napakam. Prvot-

Ulična fasada Binterjeve hiše 

ni klasični meščanski tloris v nad
stropni etaži je nadomestila »so
cialistično« usmerjena bivalna 
razporeditev prostorov, ki jo za
sledimo pri blokovnih gradnjah. 

»Prenovitelji« so sobe prezida-
l i , vrata zazidali in iz ene stano
vanjske enote »ustvarili« dve, po 
potrebi pa tudi tri. Pri tem so 
hladnokrvno odstranili lončene 
peči, dragoceni kasetirani hra
stov parket pa nadomestili s ce
nenim lamelnim. V imenitni za
stekljeni verandi so ometani svet
li strop prekrili z lesenim ladij
skim, parket pa nadomestili z ne
okusnim keramičnim tlakom. Iz
ginil je tudi tlak iz umetnega 
kamna s secesijsko ornamentiko, 
ki je bil nasploh edini primer te 
vrste v Kamniku. Odstranjena so 
bila oblikovana in profilirana 
vratna krila z oblogami, namesto 
njih pa Vgrajena nova v standard
ni tipski izvedbi. Skratka, kar je 

sploh še ostalo vrednega v hiši, 
so »varuhi« revitalizacije dobe
sedno uničili. In da bi hišo še bolj 
ponižali, so pasažo in dvorišče 
tlakovali z betonskimi kvadrovci, 
kar je ne samo grdo, ampak tudi 
skrajno banalno. 

Hiša je kulturni spomenik, je 
dragocena dediščina pretekle do
be, ki jo moramo čuvati in spo
štovati. Četudi je del arhitekture 
v Binterjevi hiši uničen, nam ne 
sme biti vseeno, kaj se bo vna
prej dogajalo s prenovo prit
ličja . . . 

Zavedati se moramo, da pre
nove stavb ostanejo desetletja in 
dlje; skratka, karkoli zgradimo 
danes, nas bo spremljalo do kon
ca življenja. Tega bi se zagotovo 
morali najprej zavedati odgovor
ni za revitalizacijo starega mest
nega jedra pri S K G . 
(Zgodovinski opis hiše po dr. Ni 
ku Sadnikarju). 

BOJAN SCHLEGL 

FRANC OPRAVŠ 

Je to res rebus? 
Telefonski naročniki smo skupaj z zadnjo položnico prejeli tudi 

prilogo, »Obvestilo k računu PTT storitev.« Najbrž nisem edini, ki 
mu ni uspelo rešiti rebusa v treh točkah. Prva in tretja točka se mi 
zdita sicer na moč podobni, kar pa je tudi vse. Zato bi bil zadovoljen, 
če bi kdo od odgovornih pri PTT z bolj jasnimi besedami razložil 
dopis! 

OBVESTILO K RAČUNU PTT STORITEV 

V računu prt storitev je obračunan in izkazan prometni davek v naslednjih šifrah: 

3 3 - 5 % tar. št. 1 Tarife davka od prometa storitev oz. tar. št. 3 Tarife davka od 
prometa proizvodov 

34 - 3 % tar. št. 2 Tarife davka od prometa storitev 
97 - 20 % tar. št. 3 Tarife davka od prometa storitev oz. tar št. 1 Tarife davka 

od prometa proizvodov ^ ^ 

Za žene - š t i r i u r n o delo 
N a račun žena je bilo že veliko napisanega, dobrega in slabega. 

Vseeno pa naj nam kar povedo že davno zapisani reki: 
Na ženi dom stoji. 
Ž e n a hiši tri vogale drži , mož enega ali pa mu še tega pomaga. 
Moški brez žene je kakor soba brez stene. 
V preteklem obdobju je bilo vse tako naravnano, da smo bile vse 

žene zaposlene s polnim delovnim časom, večinoma od 6.--T4. ure. 
Predzadnje leto smo dobile še udarec - delovni čas od 7 . -15 . ure, 
ponekod pa še drugače . 

Predvsem možje lahko priznajo, da odsotnost žene , še posebno 
matere, ni v dobro vsej družini . 

Vse bolj se čuti težnja, da bi bile žene doma, a s tem se bo moralo 
spremeniti tudi vrednotenje moževega dela in zagotoviti družini 
socialno varnost. 

Res je tudi, da vse žene ne želijo biti le doma, sposobnejše in 
ambiciozne bodo gotovo želele ustvarjati tudi v službah. Toda take si 
bodo lahko drugače urejale družinske probleme. Vel iko pa je takih, 
k i bi želele v službo po 4 ure pristnega dela, zato da bi imele kakšen 

svoj tolar, da se ne bi čutile zapostavljene, pa tudi zato, da bi imele 
za gospodinjstvo in red doma več časa. 

Sedaj smo preobremenjene z vsem, posebno še tiste, k i so redo
ljubne, in če še upoš tevamo bioritem počutja, smo upravičeno 
utrujene in slabe volje. 

Zakaj ne bi sistemizirali tudi delovnih mest s štiriurnim delovnim 
časom. Mis l im , da bi bilo tudi to izvedljivo, posebno tam, kjer se 
ugotavlja, da se dejansko dela le 5 ur. Mogoče bi na kakšnem 
delovnem mestu lahko delo opravljali po dve delavki, vsaka po 
4 ure. 

Taka novost bi bila vsem v zadovoljstvo, tako ženam kot možem, 
če želimo dati več pomembnosti najmanjši celici države - družini. 

M A R I J A C E R K V E N I K 

ŠE VEDNO »TOTALNO 
ODŠTEKAN TRG« 
(K PRISPEVKU »ČASI SE SPREMINJAJO 
IN MI Z NJIMI«) 

Od leta 1986 do 1992 je šest let. 
V toliko letih se lahko marsičesa naučiš, spoznaš nove stvari, si 

razširiš obzorje, poiščeš boljše rešitve, prepoznaš ter popraviš 
nepredvidljive zmote. Tako se pač vrti ta svet in je prav zato 
vendarle znosnejši, kot bi bil sicer. 

V toliko letih seveda lahko zamenjaš tudi celo vrsto strank, 
postaneš iz demokrata navidezni krščanski demokrat, če pa bi tako 
kazalo, lahko tudi prikriti komunist. Pri tem groziš in se hkrati rineš 
h koritu oblasti. 

Lahko pa ostaneš ves ta čas tudi tako zloben, da ti ni prav niti to, 
če želijo drugi biti sčasoma boljši in pametnejši. Potem politikantsko 
rovariš za kulisami - dokler jih ne dobiš po prstih. 

In kaj je politikantsko rovarjenje? Če si ne upaš nastopati javno, 
ampak po pisarnah prenašaš čenče in te je strah, da bi se s polnim 
imenom podpisal pod obrekljivim prispevkom v časopisu. 

Pred-letom dni jc novinar v Kamniškem občanu ob nekem pole
mičnem sprenevedanju zapisal: . . . ČE SE ŽE S KOM PREPI
RAM, MU ŽELIM GLEDATI V OBRAZ! 

B O J A N S C H L E G L 



Pravlj ice za otroke 

Čudežna stojnica pisateljice 
Alenke Juvan 

Cerkev sv. Doroteje v Kostanju Foto: Marija Juhant 

. Če sta mama in očka skoraj ves 
dan zdoma potem je popolnoma 
jasno, da večer pripada otrokom. 
Za starejše je dovolj večerja in 
skupni pogovor, za najmlajše pa 
ostane še tisti najlepši čas, med 
sanjami in resnico, čas, ko na 
krilih pravljice zdrsneš v deželo 
spanja. 

Za nas, ki smo majhen narod, 
je praznik, ko natisnejo novo slo
vensko knjigo. Če pa izide nova 
slovenska otroška knjiga, potem 
je to dvojni praznik. Ne le, ker 
praznujejo otroci in odrasli, tem
več predvsem zato, ker je napisa
ti knjigo, ki bo otroku všeč, dva
krat težko. Vživeti se v otroško 
dušo, ki se je že tako ali drugače 
osebnostno izoblikoval in se 
identificiral, posebej težko. To 
uspe samo pravemu umetniku. 
O tem ni dvoma. Vprašajte naj
večje mojstre in vam bodo pove
dali, kako težko je ustvarjati za 
otroke, ki so nemilosrčni in stro
gi sodniki, zato pa neskončno do
jemljivi za lepo in dobro. 

Te dni sem dobila v dar knjiži
co pravljic Čudežna stojnica, ki 
jih je napisala Kamničanka Alen
ka Juvan. Z najmlajšim sva jo 
hipoma prebrala in vsakokrat me 
je do neskončnosti prosjačil, naj 
mu vendar še kaj preberem iz 
nje. 

Kdaj bodo zapeli zvonovi 
v Kostanju? 

Vasica Kostanj, ki šteje le 10 hiš, leži pod obron
ki Kostavske planine. K o se peljete po Tuhinjski 
dolini, sc z glavne ceste ne vidi. Nanjo opozarja lc 
kažipot v neposredni bližini Šmartna. Vendar ko sc 
zapeljete samo nekoliko vstran po makadamski 
cesti, sc odpre čudovit pogled na majhno gručasto 
vasico, ki na prisojni legi ždi okrog starodavne 
cerkve sv. Doroteje. 

Ustno izročilo pravi, da se je skozi dolino peljala 
kraljica Elizabeta Ogrska, se ustavila na tem griču, 
ki je bil tako všeč, da je dala nanj postaviti cerk
vico. 

Cerkev se prvič omenja v zapisniku cerkvenih 
dragocenosti iz leta 1526; v svoji Slavi pa jo omenja 
tudi Valvasor. Leta 1725 jc bila cerkev temeljito 
prezidana in povečana. Zidali so jo zidarji pod 
vodstvom mojstra Gregorija Mačka, ki je znan po 
postavitvi ljubljanske stolnice, pa tudi nekdanje 
baročne cerkve v bližnjem Šmartnu. 

Med 2. svetovno vojno jc bila cerkev požgana, 
ohranil se jc le prečudovit gotski strop v prezbiteri-
ju, medtem ko je poslikani leseni strop v ladji 
zgorel z ostrešjem vred. Iz same cerkve sc je ohra
nila tudi velika oltarna slika sv. Doroteje, ki jo je 

naslikal znani slovenski slikar Valentin Metzinger. 
Slika je sedaj v župnišču v Šmartnu. 

Leta 1953 je bila cerkev za silo obnovljena in na 
novo prekrita po načrtih arhitekta Plečnika. 

V letu 1988 so vaščani Kostanja obnovili obzidje 
okrog cerkve. Lansko leto je Zavod za spomeniško 
varstvo iz Kranja priščel z obnovitvenimi deli pri 
sami cerkvi. Njihova dosedanja dela in arheološka 
izkopavanja so potrdila ustno izročilo, da je prva 
manjša cerkvica na mestu sedanje nastala že v 13. 
stoletju. Po načrtih Zavoda naj bi sedanja cerkev 
v nekaj letih zasijala v gotski preobleki in bo eden 
najstarejših in najdragocenejših zgodovinskih spo
menikov na Gorenjskem. 

Naj še omenim, da sta bila med 2. svetovno 
vojno iz zvonika cerkve odvzeta dva zvonova častit
ljive starosti (1. 1711 in 1731). Želja vaščanov po 
novih zvonovih je velika, zato je vsaka finančna 
pomoč dobrodošla; morda tudi koga od vas, dragi 
bralci. Sredstva za ta namen lahko prinesete v žup-
nišče v Šmartnu. 

Vse ljubitelje miru in lepih sprehodov pa vabim 
na ogled našega kulturno-zgodovinskega spomeni
ka - cerkve sv. Doroteje v Kostanju. 

PETER JUHANT 

Počitniške diagonale 

Prigode kranjskega Janeza 
Popoldne smo namenili pogo

voru in prijetnemu lenarjenju 
v senci košate slive. Zvečer smo 
obiskali eno od petih hčera , Wal -
traud, k i pričakuje že četr tega 
otroka, in se je, čeprav je zdrav
nica, posvetila le domu in vzgoji 
otrok. Z možem sta si zunaj me
sta zgradila lep nov dom tik pod 
gorami. To smo občutili še po
sebno zvečer, ko se je veter iz 
prijetnega pihljanja spremenil 
v pravi predneurni piš. Zagotav
ljali so mi , da to pomeni lepo 
vreme, jaz pa sem trdil , da bo 
nevihta. Izkazalo se je, da sem 
imel prav, kajti ponoči je krepko 
li lo. Franz me je po zaužitih do
brotah še popeljal nad 2000 me
trov visoko v kraljestvo tirolskih 
gora in najraje bi se kar povzpel 
nanje. Tako pa sva uživala lep 
sončni zahod in enkraten pogled 
na tirolski gorski svet. 

K e r pravi pregovor »svakog 
gosta tri dana dosta«, sem tretji 
dan najinega bivanja v Innsbruc-
ku članom družine N . povedal, 
• a nameravava odpotovati. De
loma tudi zaradi tega, ker je sin 
Klemen trmoglavi!, da hoče čim
prej v Nemčijo, deloma pa tudi, 
ker nisem hotel biti nadležen . 
Gostitelji so bili izredno obzirni , 
»tirolski knedeljni« zelo okusni 
pa solate in drugo tudi, vendar so 

naju v Nemčiji že čakali drugi 
znanci. Končno sem se le uklonil 
prijaznemu povabilu s impatične 
geografinje Elisabethe, da bi 
skupaj z njo in njenimi kolegica
mi iz gibanja Pax Christi šli na 
prijeten izlet. Pripravljale so na
mreč program za del poti od raz
glednega Schonberga ob bren-
nerski avtocesti do Innsbrucka, 
k i naj bi jo prehodili mladi ro
marji za mir iz Srednje Evrope. 
Ena od romarskih poti se je zače
la tudi v Bozen-Brixnu in vodila 
skozi Innsbruck v L i n z , kjer je bil 
cilj romanja. 

V družbi mirovnic 
Rad sem se pridružil simpatič

nim mirovnicam, še posebno po 
krvavih dogodkih v Sloveniji. 
Nazadnje se je uklonil tudi sin 
Klemen in odpeljali smo se do 
Schonberga. Tam smo se okrepil i 
za pot navzdol, prikupni točajki 
pa sem moral tudi pojasnjevati, 
za kaj se pravzaprav borimo Slo
venci in druge politične zadeve. 
K o je bila »ura poli t ičnega, druž
boslovnega in zgodovinskogeo-
grafskega poduka« mimo in že
lodci polni , smo jo ubrali nazaj 
proti Innsbrucku. T a sprehod je 
bil nekaj čudovi tega, članice Pax 
Christi pa so me med drugim za
čele tudi pregovarjati, da bi se 

j im pridružil v gibanju. Še poseb
no zaradi tega, ker je v Sloveniji 
še v povojih. K o smo šli čez že 
omenjeni Evropski most, sem 
j im pritrdil , da so dobro'izbrale 
temo za pogovor med mladimi 
romarji. Glasi la se je namreč 
Promet. 

K a k o smo si oddahnili, ko smo 
pustili za sabo hrup in smrad dr
veče pločevine in se predali oma
mi polj in planinskega sveta! 
Vmes nas je doletela še nevihta, 
k i je le še popestrila našo pot. 
Tako lepega pogleda na planine 
skoraj še nisem doživel. Zvečer 
pa je bi l še pogovor o naši skrbi 
in prizadevanjih za mir med na
rodi , med ljudmi. 

Posebno čast je zajne pomenil 
obisk in dveurni pogovor z glav
nim urednikom avstrijskega poli
t ičnega tednika »Prasent« dr. 
Hannsom Humerjem. Zelo se je 
zanimal za stanje v Sloveniji po 
vojni, naše želje in politična pri
zadevanja. Navzoč pa je bi l tudi 
dr. Franz, sošolec dr. Humerja. 

Podroben pregled ob 
prehodu avstrijsko-
nemške meje 

Tol iko imam še povedati o lepi 
Tirolski in njenih prijaznih lju
deh, vendar je klicala že Nemči-

Knjižico sestavljajo prelepe 
originalne pravljice, ki pripove
dujejo o drobnih človeških rado
stih, hrepenenjih in seveda napa
kah, ki jih sedaj srečamo bodisi 
pri čarovnici ali živalih, ali pa pri 
čisto navadni deklici in dečku. 
Tako je bil žabec Kvakec prepo-
žrešen, pa se je potem milo poke-
sal, deček Tinček je postal mimo
grede len, ker se je v njegovi 
dušici naselila lenoba, grdob gr
dobe, čarovnice, ki so sc skregale 
z vso vasjo, pa je potoložil en 
sam dobrosrčen pogled dobre ča
rovnice Rezi. 

Rekli boste, zakaj je ta knjižica 
čudežna? Zagotovo zato, ker je 
otroški dušici blizu s svojo pre
prostostjo in poštenostjo, ker je 
polna optimizma in veselja, ker 
v njej ni prostora za temne misli 
in se tudi največje hudobije, kot 
je na primer rop v slaščičarni 
Žabjega dola, poravnajo s kesa-
njem in odpuščanjem. To pa 
zmorejo v resnici le najboljši in 
najplemenitejši ljudje in seveda 
otroci. Odrasli žal vse prevečkrat 
pozabljamo odpuščati, pozablja
mo sc smehljati in se med seboj 
pozdravljati in tako se nam kaj 
rado primeri, da nas zapusti škra-
tek Žaspanko in praznim dnem 
sledijo še bolj prazne noči brez 
spanja. In veste zakaj? Ker ste 
pozabili na nasmeh, kajti ko ni
mate ničesar več, morate še ved
no ljudi obdariti z nasmehom in 
prijaznim pozdravom. 

Alenka Juvan je s svojimi 
pravljicami ustvarila nov pravljič
ni svet, ki se nas čisto dotika 
z žuborenjem življenja in žare
njem radosti. Začne se konec 
(našega) mesta ob srebrni reki in 
ga mimograde najdete. Najti ga 
morete tudi, če se dovolj nizko 
sklonite do kateregakoli otroka 
in se mu globoko zazre te v oči. 
Ves svet se svetlika v otroških 
očeh, ne le tisti, ki je, temveč 
tudi tisti, ki šele ima priti, in ta je 
pravljičen vsaj tako, če ne še 
bolj, kot pravljice same. 

Mi vsi smo podobni deklici, ki 
je iskala srečo. Iščemo jo vsepov
sod, le v svoja srca nočemo po
gledati, kjer se skriva naša sreča. 

Pravljice Alenke Juvan so pol
ne skritih resnic, le prisluhniti 
jim moramo s tako tankim uše
som, kot ga imajo le otroci, kajti 
napisane so v otroškem, toda le
pem in klenem jeziku. So polne 
skrite življenjske radosti in vere 
v dobroto in poštenost. 

In prav tega je naš današnji 
svet ne le lačen, temveč narav-

Alenka Juvan 

nost sestradan. Posebej po
membno pa je, da z zaupanjem 
nahranimo naše najmlajše. 

Knjižico ki jo je izdala Druži
na, je posrečeno ilustriral Samo 
Kralj in risbice bodo morda bolj 
všeč staršem kot otrokom, saj so 
polne pravega poroga našim last
nim napakam. Pa vendarle niso 
cinične in ne obešenjaške, tem
več čisto take, kot se pravljicam 
današnjega sveta prilezejo. 

Avtorica je napravila eno sa
mo hudo napako, nikjer ni ome
nila tiskarskega škrata, in ta ji je 
v svoji nevoščljivosti nekajkrat 

prav hudo ponagajal. Ampak kaj 
hočemo, pravljični svet je pač 
tak, ne konča se vedno tam, kjer 
bi mi želeli. Važno pa je, da bi se 
tiskar tako kot avtorica zavedel, 
da je za otroke lahko samo naj
boljše dovolj dobro! 

Čudežna stojnica je torej po 
pravici čudežna in mi se Kamni-
čanki Alenki Juvan z najmlajšimi 
lahko le zahvalimo za prelepo ve
černo branje v upanju, da bomo 
kmalu spet lahko brali kaj lepega 
izpod njenega nadarjenega pe
resa! 

VEREN A VI DRI H PERKO 

m Z B I L J E S T U D I O 

Kamničani! 
Ne iščite daril po Ljubljani, izberite jih v STUDIU 
»ŠIK«, v Ideji, v Kidričevi ulici v Kamniku, tako 
kot delajo to Ljubljančani! 

Odprto od 9. do 13. in od 15. do 19. ure, ob 
sobotah od 9. do 13. ure. 

ja , stari znanci, mogočna ger
manska soseda. Spet naju je po
goltnila sodobna avtocesta. Tako 
je šlo do obmejnega Kufsteina pa 
naprej do M u nebna. N a mejnem 
prehodu iz Avstrije v Nemčijo 
naju je avstrijski carinik usmeril 
na stranski pas k podrobnemu 
pregledu. B i l je zelo zvedav in 
moral sem mu odpreti tudi prt
ljažnik. K o je zagledal vrečke 
z raznim tekstilom, sem mu po
jasnil, da so mi to podarili znanci 
iz Innsbrucka. Malo je tudi segel 
z roko vmes, verjetno je iskal kaj 
podolgovatega, s č imer bi se dalo 
streljati. Sam pri sebi sem se mu 
smehljal in si misl i l , le išči, saj ne 
boš ničesar pametnega dobil . 
O ja , bi že dobi l , vsaj kaj krepke
ga za popiti , vendar ni iskal na 
pravem mestu. Nisem mu pa tudi 
hotel razlagati, kaj pomenijo vsa 
ta oblačila. Sem se že navadil, da 
tujcem, k i mi ponujajo razne 
obleke, enostavno rečem: »Kar 
vse bom vzel, bo že žena doma 
uredila in razdelila pot rebnim!« 
Ponavadi je kaj malo razdeliti, pa 
tudi za dom ni kaj dosti pametne
ga, kajti te stvari so bolj ali manj 
ponošene ali iz mode, vendar za
kaj bi človek stvari zapletal, ko 
se da vse lepo urediti. »S pol 
klobase in malo hinavščine se da 
vse doseči,« mi je nekoč dejal 
bistroumni župnik , k i se kar lepo 
vzpenja po klinih cerkvene kari
ere. Sam pri sebi se dobro zave
dam, da takšna darila pomenijo 
podcenjevanje Slovencev, ven

dar, kot r ečno , zakaj bi stvari 
zapletal. Če priložnost nanese, 
j im dam to tudi vedeti, drugače 
pa se tako oblečem v »dobro slo
vensko blago«, da tudi v tujini 
zlahka tekmujem z raznimi »jod-
larji« in drugimi alpskimi poskoč-
neži, k i gledajo podcenjujoče na 
razne »Jugose«. Zanje pravijo, 
da »dišijo (smrdijo) po tujcih«. 

Presenečen nad mojo 
zunanjostjo 

V brk sem se moral smejati 
»nemškemu J o h a n u « , k i se me je 
pri sorodstveni gostiji, prirejeni 
na čast 60-letni A . , na vso moč 
radovedno ogledoval. Nazadnje 
je le izdavil: »Ja, saj si videti čisto 
v redu!« Kaj pa si misl i l , da sem 
kakšen avstralopitek ali kaj, sem 
si misli l . Verjetno mu ni šlo v gla
vo , da tudi Jugoslovani (Slovenci 
bi bilo verjetno že prehudo za 
njegovo znanje in zanimanje) ni
smo od muh, ko nas človek po
drobneje pogleda od zunaj. Vsaj 
nimamo »pivovskih t rebuhov« 
kot Bavarci , pa tudi kar nekaj 
soli v glavi. Bavarski Johan me ni 
vrgel iz tira, da ne bi lepo užival 
naprej specialitet bavarske kuhi
nje, zlasti pa si privoščil njihove
ga piva, k i je po njihovem mne
nju tako najboljše na svetu. K o 
so mi ponujali še druge dobrote, 
od narezkov do mehkih salam, 
sem odbiral po zdravi presoji. 
Vmes pa sem hrepenel po dobri 
enolončnici , kakršno zna pripra

viti samo moja žena . Iz dobre 
kranjske kuhinje in po stari nun
ski kuharici. 

Nazadnje smo si postali že ta
ko domači in zaupni, da sem bil 
deležen že opravljivih besed. To
rej so me dokončno sprejeli med
se, če so mi že začeli pripovedo
vati o napakah sorodnikov, zra
ven pa j ih pridno poplakovali 
s pšeničnim in drugim pivom. Se
veda ni manjkalo tudi dokaj gro
bih bavarskih šal, začinjenih tudi 
s spolnostjo. K o sem se tega slav
nostnega omizja spomnil pred 
dnevi, sem se moral nasmehniti 
bavarski robustnosti. Znanec mi 
je dejal, da je bila njihova utele
šena podoba znani politik Stra-
uss, neki Avstrijec pa pripomnil , 
da so Bavarci tako robustni kot 
mogočni zvoniki njihovih cerkva. 

(se nadaljuje) 

Potrebujete morda 
tapetniške usluge: 
— obnovo sedežnih garnitur 
- dekoriranje prostorov (ta

pete, zavese, taplson, 
itison) 

TAPETNIŠTVO 
& DEKORACIJE 
SEVER, 
Šmarca, Pibernikova 23 
tel. 813-951 
PRIČAKUJEMO VAS! 



Razstava v Veroniki 

Trenutek 
Van Gogha 

V kamniški kavarni Veronika je na ogled razstava z naslo
vom »Trenutek van Gogha,« na kateri razstavlja slikar Rudi 
Hočevar »svoje« slike - bolj ali manj vešče kopije najbolj 
znanih van Goghovih olj. 

Razstava slik, ki hočejo biti posnetek slik enega največjih 
mojstrov modernega slikarstva, nas sili v razmišljanje o (ne) 
- smiselnosti takšnega početja. Znano je, da nekateri likovni 
ljubitelji in študentje slikarstva kopirajo slike znanih mojstrov 
v galerijah in muzejih, torej na kraju, kjer je slika razstavljena. 
/Dvomim, da je Hočevar preslikaval slike v, denimo, van 
Goghovem muzeju v Amsterdamu!/. Takšno početje je 
umestno kot slikarsko-tehnološka vaja, predvsem da se posne
movalec tudi kaj nauči, ko se skuša čimbolj varno približati 
podobi originala. Morda je komu takšno slikanje tudi samopo-
trditev, ko se avtor skuša vsaj približati izdelku genija. Kadar 
pa kdo takšne izdelke javno razstavlja izven kakšnega poseb
nega, denimo, retrogradnega koncepta /na primer skupina 
IRWIN/, pa je po mojem skromnem mnenju takšno početje 
vsaj vprašljivo. 

Povsem drugačna je situacija pri komercialnem, po zakonu 
kaznivem /kriminalnem/ ponarejanju in preprodajanju slik 
slavnih slikarjev. Tu so nekateri znani falsifikatorji dosegli 
popolnost in mojstrstvo, ki je zavedlo tudi priznane strokov
njake s področja spoznavanja umetnin. Upajmo, da Hočevar 
nima takšnih ambicij. 

Pa se vrnimo še k mitični figuri »prekletega slikarja« van 
Gogha. Umetnik, ki je bil za življenja najbolj ponižan in 
zasramovan, po smrti pa kovan v zvezde in med vsemi slikarji 
/vsaj modernimi/ morda največkrat reproduciran in preslika
van, je dobil v današnjem času medijev strahotno popularnost 
in tržno vrednost. V monopolnem kapitalizmu, ki vse bolj 
obvladuje ekonomske, družbene in kulturne procese, so van 
Goghove slike postale tržno blago neverjetnih cen, ki se merijo 
v milijonih dolarjev. Vloga kulture je postala predvsem ustvar
janje profita, namesto zadovoljevanja človekovih potreb. Ven
dar ne glede na vse manipulacije okoli velikega slikarja, ostaja 
njegovo slikarstvo eden največjih vrhov v zgodovini umetnosti 
m nedosegljivo delo Genija. Posnemanje van Goghovega sli
karstva je kot igrati šah s šahovskim svetovnim prvakom. Ne 
glede na to, koliko in kakšne poteze povlečeš, nazadnje iz
gubiš! 

In kaj naj rečemo na koncu o razstavi te vrste? Morda pove 
vse citat velikega komponista Huga Wolfa, ki je nekoč izjavil: 
»Občinstvo je treba dvigniti do umetnin, ne pa umetnost 
ponižati do občinstva!« 

D U Š A N L I P O V E C 

Na obisku 

Na koncu snežene police opazi-
va, da je že trda tema. Nikakor 
ne moreva najti logičnega preho
da prek skal, ki se utapljajo v čr
no praznino. Andrej zabije klin 
"> vanj vpne vrv, ki jo je odrezal 
malo pod vrhom. Brez nje bi 
"ne/a resne probleme. Ob vrvi se 
Počasi spuščam, s pomočjo čelne 
svetilke pa oprezam za ostanki 
starih vrvi. Vrv se izteče, strmina 
Postaja vse večja, jaz pa še vedno 
"e najdem ničesar. Andrej mi 
™etuJe, naj še malo pogledam. 
Nekaj metrov pod sabo zagledam 
konec vrvi, ki velikodušno gleda 
aPod snega. 

Naključje, sreča, usmi-
'Jenje,... ? 

Takoj nama je jasno, da sva na 
Pravem mestu. Prek skal sta na-
P M i kar dve. vrvi vzporedno, po
nekod celo tri. Kljub navpičnici 
s e spuščam kar po rokah in z gla-
V o obrnjen navzven, z zadnjo 
Platjo pa drsim po skalah in zavi
ram. To je čudovit sestop. Če bi 
sestopal podnevi, bi porabil pre-
ceJ več časa za varovanje. Na 
snežišču počakam Andreja. Od-
'očiva se, da pokličeva Uroša na 
trojko. Pove nama, da morava 
sestopiti kar po sncžišču proti le-
Vl> v strm žleb. Sestopava pošev
no navzdol. Ko pa Uroša sprašu
jeva, če hodiva v pravo smer, 
opaziva, da so baterije že tako 
f rabljene, da lahko samo poslu
šava. Odgovarjava mu z utripa
njem čelne svetilke, ta pa kmalu 
Ugasne. Uroš predlaga, naj greva 
*ar levo v žleb, midva pa ne ve-
Va> ali levo pomeni v smeri sesto-
Pa ali v smeri Uroševega opazo-

y ravnodušni mesečini se in
stinktivno odločim za grapo na 
najini desni, Andrej pa sestopi 
v zleb pod nama. Začuda ne pre
pričujeva drug drugega, ampak 
nemo sestopiva vsak na svojo 
tran. Med počasnim sestopa

njem po vse ožjem ozebniku me 

zdrami Andrej. Ki me z vrha 
sprašuje, kakšna je moja vari
anta. 

»Dobra!« 
Njegova je preslaba. Pride za 

mano, ni pa mu všeč, da sem kar 
pobegnil navzdol. 

»Saj nisem, sledil sem le svoje
mu občutku.« 

Izgubim cepin. Odskaklja po 
strmem žlebu. 

»Pa kaj?« 

V trenutku se mi pridruži 
izredno močan občutek, da sem 
vse to že enkrat doživljal. Ne 
znebim se ga, vse dokler ne naj
dem cepina. Zapičil se je v sneg 
tik pred skalnim skokom, kjer 
me dohiti Andrej. Navzdol mo
rava splezati, saj vrvi nimava več. 
Prek skal se prvi poda Andrej. 
Kmalu sestopim za njim in res
nično uživam. Koliko oprimkov 
in kako prijetno je spet držati za 
skalo. 

Na dnu skalnega skoka me pri
čaka gladek kot beton trd led, po 
katerem že praska in tolče An
drej. Borih deset metrov tega 
bleščečega pobočja mi ukrade 
vse veselje do plezanja in hkrati 
tudi vso energijo, s katero sem 
varčevalže ob vzponu. Še dobro, 
da sem našel cepin. Zlomljen se
dem na snežni pomol ob vznožju 
leden plošče in opazujem Andre
ja. V mesečini počasi opleta po 
bregu. Tudi on je utrujen. Počasi 
mu sledim po trdem in strmem 
snežišču. Pogosto počivam. 

Otopelo prestavljam noge. 
Hojo, to banalno, mehanično po
četje, sem povsem avtomatiziral. 
Na nič drugega ne mislim kot na 
to, kako zoprno je dvigniti nogo 
in kako prijetno jo je prepustiti 
težnosti, ki neznansko olajša to 
nadležno početje. Brez števila 
korakov sem že napravil, a nikoli 
nisem razmišljal tako preudarno. 
Ali pač? V šotoru, kjer sva imela 

Peter Klavčič, 
ljubitelj narave 

Peter Klavčič, živa legenda 
Kamnika, je znan širokemu 
krogu ljudi tudi po zbiratelj-
ski vnemi. Dokumente zbira 
zlasti o delu tistih društev, ki 
je v njih deloval dolga deset
letja. Zdravje mu v zadnjem 
času ne služi več tako kot ne
koč, pa je kljub temu v toku 
dogajanja. 

Njegovo bogato in plodno živ
ljenje je povezano s turistično in 
planinsko dejavnostjo, z aktiv
nostjo v športnih društvih pa tudi 
z delom na drugih področjih. V e 
l iko napora je vlagal v zbiranje 
zanimive in pestre dokumentaci
je, ki jo bo postopoma uredil in 
pripravil za oddajo zainteresi
ranim. 

Z njim smo se pogovarjali 
v domu upokojencev Kamnik, 
kjer trenutno živi v svoji sobici. 
T u ima urejene pogoje za prehra
njevanje, počitek in tudi za raz
vedrilo zna poskrbeti: T V in ra
dio sta njegova zvesta spremlje
valca. 

Zanimala so nas njegova 
mladostna leta 

Rojen je bil 22. aprila 1913 
v Ptuju. T u so živeli njegovi star
ši, oče je bil zaposlen pri policiji. 
Osnovno šolo je začel obiskovati 
v Medul inu, kasneje v Pulju in jo 
zaključil na Ptuju. Njegov oče je 
bi l napreden človek, zato je takoj 

Marko Prezelj o svojem himalajskem vzpon u(7) 

||UO VADIŠ zadnji bivak, sem v roke vzel tri 
že poslikane filme in ugibal, ali 
naj jih vzamem s seboj ali pa naj 
jih poberem ob sestopu. Iz sce-
franih misli se mi tedaj odtrga: 
»To je masa! Energija!« 

Prepričljivo sem težkal z roko, 
nato pa vrgel filme v nahrbtnik, 
ki bo skupaj z dragoceno opremo 
počival v šotoru ob tistih skalah, 
dokler jih ne bodo gospodarji vi
šin - mraz, veter, sonce in sneg 
sprejeli medse. Kljub temu da 
sva zaradi zahtevnosti terena nad 
zadnjim bivakom sestopila po 
drugi smeri, se z grenkobo spo
minjam tiste »mase«, saj imava 
s spodnjega dela smeri zdaj le 
Andrejeve posnetke. Žalostno, 
a z upanjem v očeh, sem se kas
neje s trojke poslavljal od bivaka 
na grebenu, na tihem pa koval 
pregrešne načrte, kako bom fil
me dobil nazaj. 

Nenadoma zagledam v trdem 
snegu polno sledi. Brez truda se 
prepričam, da so Uroševe in Vi-
kijeve. Šotor sta pustila spodaj, 
kjer stoji Andrej in z nogami 
odriva sneg. 

»Viki je gotovo spet prestavil 
tabor malo višje!« si mislim, ko 
tik pod sabo opazim tudi sence 
v snegu. Hipoma jih proglasim za 
ostanek tabora. 

Komaj naredim dva koraka, že 
mi zmanjka tal pod nogami. Te-
lebnem na dno razmeroma plitve 
ledeniške razpoke. Pri padcu se 
hočem nagonsko ujeti za rob, 
a pri tem izgubim ledeno kladi
vo. V trenutku spoznam, da so 
bile sledi v snegu Andrejeve. 
Iskal je namreč prehod preko 
razpoke, v kateri sem ležal in jo 
imel za ostanek tabora. 

Počasi se otresem snega in 
ugotovim, da bom bolj na levi 
lažje splezal ven samo s cepinom. 
Za roko si skopljem luknjo, s ce
pinom pa si pomagam, da se lah
ko zavihtim prek roba. Vse se mi 
zdi tako zelo logično in prepro
sto, da se počutim prav varno, 
a neznansko utrujeno. Sedim na 
robu razpoke in opazujem An
dreja. 

(Se nadaljuje) 

Peter Klavčič 

po koncu I. svetovne vojne po
begnil v Slovenijo, v Celje in bil 
nato v Celovcu. T u se je pridružil 
Maistrovim borcem. Z vso druži
no so se zaradi tega preselili na 
Ptuj, kjer so ostali do 1924. leta, 
ko je bi l oče upokojen. U m r l je 
leta 1935. 

Leta 1925 se je Peter s starši 
preselil v Kamnik , kjer živi vse 
do današnjih dni. Meščansko šo
lo je zaključil v Ljubljani. Dobro 
leto za tem je odšel na vojaško 
šolo mornarice v Šibenik. Šola
nje je zaključil 1932. Ostal je za
poslen v vojski kot aktivni podo
ficir. 

Kakšna je bila nadaljnja 
pot našega sogovornika? 

Nekaj časa je služboval v Šibe
niku, Divuljah in pristal v Zemu
nu, kjer je dočakal vojno. Uspeš
no je opravil oficirski izpit, a je 
njegovo nadaljnjo pot prekrižala 
vojna. 

V r n i l se je v Kamnik , kjer sta 
živela z materjo. Leta 1942 so ju 
Nemci izselili v Nemčijo, od ko
der sta se vrnila po končani 
vojni. 

Njegov brat Silvan je bi l svo-
bodomislec. V začetku leta 1943 
se je priključil partizanskim vr
stam. Postal je komandant Pre
šernove brigade in je še istega 
leta tudi padel. Njegova smrt ga 
je zelo prizadela. 

Po vrnitvi iz Nemčije se je Pe
ter zaposlil v Kamniku . B i l je 
tajnik združenja obrtnikov in po 
ukinitvi okraja delal še naprej 
v občinski upravi. T u je dočakal 
upokojitev. V Kamniku je živel 
s svojo materjo, k i pa je Že pred 
leti umrla v visoki starosti. 

Katerim aktivnostim je 
poleg rednih delovnih 
dolžnosti posvečal svoj 
prosti čas? 

Zelo rad je zahajal v naravno 
okolje. Že leta 1937 seje priklju
čil planinstvu. Povedal je, da je 
ves čas redni naročnik Planinske
ga vestnika. Ima vse številke. 
Redno se je udeleževal planin
skih akcij. B i l je več časa v orga
nih društva. Vsa povojna leta ga 
srečujemo na različnih dolžno
stih. Tesno je bil povezan z de
lom v športnih organizacijah, zla
sti je bilo opazno njegovo delo 
v društva Partizan in tudi v dru
gih športnih organizacijah. 

Poseben pomen pridaja Peter 
Klavčič, ko zre na svojo prehoje
no pot, delu v Turis t ičnem dru
štvu Kamnik. Bil je med sousta
novitelji in je danes edini še žive
či ustanovni član. N a turist ičnem 
področju ga srečujemo povsod. 
N iko l i se ni izogibal delu, k i pa 
ga je bilo veliko. Druš tvo mu je 
podelilo priznanje. Postal je čast
ni član. 

Upokojen je bil leta 1972. Ta

koj se je vključil v delo Društva 
upokojencev Kamnik. Opravljal 
je nalogo tajnika društva, kasne
je pa je deloval v delu raznih 
odborov in komisij. 

Petra so pritegovala tudi druga 
področja. Dlje časa je bil angaži
ran pri reševanju borčevskih 
vprašanj , sodeloval je v neštetih 
strokovnih in drugih krogih. Tež
ko bi našteli vse, da bi zajeli nje
govo življenjsko pot. Težko bi jo 
znali pravilno ovrednotiti. 

Njegovo življenjsko 
delo? 

Življenjska pot Petra Klavčiča 
je zelo dejavna. Vsa leta je skrb
no zbiral razno dokumentacijo, 
ima bogate podatke o delu dru
štev, kjer je bil aktivni član, zlasti 

je bogat arhiv o planinstvu. Ob 
našem razgovoru je zatrdil, da bo 
ves pomemben arhiv, k i ga ima, 
dal na voljo društvom. Planinsko 
dokumentacijo bo izročil Planin
skemu društvu Kamnik , ki bo 
s tem še obogatilo že zbrane po
datke. Pred 100-letnico planin
stva v Sloveniji 1993 bo doku
mentacija, ki jo ima Peter, še 
kako dobrodošla . To bo storil ta
koj, ko mu bo zdravje dovoljeva
lo, da se bo lahko posvetil ureja
nju bogate dediščine. Ima še vr
sto drugih zanimivosti in zapisov, 
o čemer bomo mogoče poročali 
kdaj kasneje. 

Peter Klavčič bo v naslednjem 
1993 letu dopolnil 80 let. Že da
nes mu želimo še veliko zdravja 
in vse lepo. 

S T A N E SIMŠIČ 

ZVEZA KULTURNIH 
ORGANIZACIJ KAMNIK 
VABIMO V A S . . . 
Velika dvorana kina »DOM«, Kamnik 
ČETRTEK, 12. marca, ob 20. uri 
SREČA NA UPANJE (Marcel Franck) 
Predstava, uvrščena na regijsko Srečanje gledaliških skupin Go
renjske '92 
MLADINSKA GLEDALIŠKA SKUPINA KD ZGORNJI TUHINJ 
Režija: Franc Lajmiš 

PETEK, 13. marca, ob 16. uri 
UČNA URA (Tone Partljič) 
GLEDALIŠKA SKUPINA ŠKD OŠ FRANA ALBREHTA, KAMNIK 
Režija: Helena Hribar 

PETEK, 13. marca, ob 20. uri 
MOJ ATA, SOCIALISTIČNI KULAK (Tone Partljič) 
GLEDALIŠKA SKUPINA KD ZGORNJI TUHINJ 
Režija: Betka Kodra 

SOBOTA, 14. marca, ob 20. uri 
ŠEST OSEB IŠČE AVTORJA (Luigl Plrandello) 
GLEDALIŠKA SKUPINA »ZAKLONIŠČE ŠTEV. 4«, SENŠRM KAMNIK 
Režija: Mojca Poznanovlč 

Kulturni dom, Komenda 
SOBOTA, 14. marca, ob 19.30 
KONCERT MoPZ Janez Čebulj, Komenda 
in MEPZ »Mavrica«, Srednja vas 

Razstavišče Veronika, Kamnik 
SREDA, 18. marca, ob 19. uri 
ODPRTJE RAZSTAVE Likovnega društva Kamnik 
GRETA BOLTAR - AKVARELI 
Razstava bo odprta do 31. marca '92 

Velika dvorana kina »Dom«, Kamnik 
PETEK, 20. marca, ob 20. uri 
Jeanine VVorms: TRGOVINA 
Izbrana predstava z regijskega srečanja gledaliških skupin Gorenjske 
Gostuje GLEDALIŠČE TONE ČUTAR, JESENICE 
Režija: Miran Kenda 

Osnovna šola Stranje 
PETEK, 20. marca, ob 19. uri 
KONCERT 
otroškega In mlajšega mladinskega zbora OŠ Stranje, Noneta 
KD Svoboda Črna ter OrKove skupine OŠ Stranje 

Dvorana Veronika, Kamnik 
TOREK, 24. marca, ob 17. uri 
LUTKARIJA: OJOJ, BOLI - ČENČA 
GOSTUJE LUTKOVNA SKUPINA -TRI« IZ KRANJA 

Velika dvorana kina »Dom«, Kamnik 
PETEK, 27. marca, ob 20. uri 
BARILLONOVA POROKA (Georges Fevdeau) 
GLEDALIŠKA SKUPINA »POD MOSTOM«, SENŠRM KAMNIK 
Gostuje GLEDALIŠČE TONE ČUFAR, JESENICE 
Režija: Tina Romšak 

Osnovna šola Tunjice 
PETEK, 27. marca, ob 19.30 
KONCERT MePZ »Mavrica«, Srednja vas 
in Tunjiškega okteta 
Kulturni dom, Motnik 
NEDELJA, 29. marca, ob 16. uri 
MIKLOVA ZALA (Jakob Sket, prir. Fran Žižek) 
GLEDALIŠKA SKUPINA KD MOTNIK 
Režija: Jože Semprimožnik 

V A B L J E N I ! 



! Neka] za vas, otroci! 
Pobuda o zaupnici 
šolskemu ministru 

28. februarja se je v Ljubljani »dogodil« drugi 
republiški parlament. Ker je bilo število delegatov 
omejeno, sta vas (učence) zastopala Jernej Spen-
de iz Osnovne šole Komenda-Moste in Samo 
Drnovšek iz Osnovne šole Frana Albrehta iz 
Kamnika ter mlajša rezerva Matic Sterle iz iste 
šole. Podpisana sem z velikim veseljem in priča
kovanjem spremljala delegate, saj sta za menoj 
tudi že dva občinska otroška parlamenta, ki sta 
me navdušila in tudi tokrat je bilo tako! Zakaj? 

Ob vstopu v mogočno stavbo republiške skupš
čine so nas dostojanstveno, a prijazno sprejeli 
varnostniki in predstavniki republiške ZPM; Mo-

M A T E R I N J E Z I K 
J E NAŠA 
NAJVEČJA 
VREDNOTA 

Učenci 8. razredov so že tretjič tekovali iz 
slovenskega jezika za Brejčevo priznanje. 

Tokrat je bil to naš posebni dar samostojni 
državi Sloveniji ob kulturnem prazniku, saj je 
poznavanje in spoštovanje materinega jezika naša 
največja vrednota. V jezikovnem testu so tekmo
valci preverjali slovnične zakonitosti, v spisih so 
razmišljali o našem času in življenjskih vrednotah. 
Tekmovalo je 38 učencev. Poleg lepih priznanj so 
dobili najboljši še knjižna darila. 

To so: Stanka Trebušak, Eva Outrata, Maja 
Zeilhofer, Nataša Hribar, Dunja Djuraševič, "Po
lona Romšak, Ana Stanovnik, Mateja Muhvič. 
Sabina Podjed, Vesna Uršič, Špela Rode, Darin
ka Pestotnik, David Sakelšek, Nika Učakar, Nika 
Drolc, Mateja Štrajhar. 

dri Janez pa obdaril z zvezki in urniki iz reciklaž-
nega papirja. Protokol; podpis liste prisotnih, 
mladi delegati gredo v skupščinske klopi, sprem
ljevalci na balkon (kot opazovalci), izvolitev pred
sedstva (Vika Potočnik, ki je pred letom z mladi
mi delegati, sede na tleh, spremljala 1. otroški 
parlament, ga takrat vodi; pomagajo ji Aljoša 
Rebolj - voditelj TV - TOK-TOKA in trije 
mladi delegati), še seznanitev s tehniko (gumbi za 
glasovanje) in začne se zares. 

Dnevni red: Mladi in prosti čas; pozdrav Vane-
ta Gošnika; pregled sklepov 1. zasedanja. Gospod 
Malešič z IS Republike Slovenije nas obvesti, kje 
vse že deluje otroški telefon, o prizadevanjih za 
popuste pri prevozih in nakupih šolskih knjig, 
skrbi za zdravstveno varstvo otrok, o urejanju 
prostora, o izboljšavi prometne varnosti. Delegati 
so ocenili opravljeno delo s srednje dobrim. 

In takoj na začetku še eno presenečenje - Zo
ran Predin v živo, s kitaro in »Vaterpolistom.« 
Vzdušje po pesmi je postalo še prijetnejše, tudi 
Dušan Plut - Zeleni ni imel treme: Žveplov 
dioksid jim je uspelo »ukrotiti« za 10%, sanirali so 
nekaj deset divjih odlagališč, zbirajo PCB kon
denzatorje, neosvinčen bencin je cenejši, pripelja
li so zemeljski plin iz Alžirije, o uporabi sončnih 
kolektorjev in vabilo na APRILSKO ČIŠČENJE 
REČNIH BREGOV. 

Mladi, beseda je vaša! CELJE: Predlagajo dva 
otroška parlamenta na leto; ločeno za osnovne in 
srednje šole; ugotavljajo preobremenjenost s po
ukom, zato je premalo prostega časa; na TV želijo 
več slovenskih filmov ob primerni uri. 

PRIMORSKA: Ni primernih prostorov za pre
življanje prostega časa; hec - nimajo se kje kopa
ti, ker je bazen namenjen klubom za treninge; 
radi bi kolesarsko stezo in možnosti za biljard; 
diskoteka je za odrasle; problem drog, »hora-
legalis« preživel; zavidajo Ljubljančanom halo Ti
voli, kjer lahko priredijo velike koncerte; želijo si 

sofinanciranja za letovanja, zimovanja in končne 
izlete; za interesne dejavnosti (ni denarja za plači
lo mentorjev in materiala) in pobuda ZPM Koper 
O BIENALU MALE OTROŠKE PLASTIKE. 

Konkretna vprašanja za konkretnega ministra 
— Venclja: Ali se ne bojite za stolček ob tolikih 
štrajkih in protestih; zakaj denar za vojsko, ne za 
šolstvo; zakaj zmešnjava z raznoraznimi izpiti in 
eksperimentiranje z učenci; zakaj je odstopil go
spod Zakrajšek! Da bi imel minister čas za premi
slek, smo se ogreli s Predinovim »Sončkom« (vsi 
smo bili malo skuštrani, eni malo plesati, vsi 
ploskali in peli in postali najbolj rokerski parla
ment). ŠOLA JE KRUH, ŽIVELA LAKOTA 
- grafit iz Predinovih ust (bivši učitelj). 

Ko se je na govorniškem odru pojavil minister 
Vencelj, so začeli mikrofoni »škripati«, minister 
pa tudi: res premalo denarja za šolstvo, dobra šola 
ni poceni, plače za učitelje iz republike, interesne 
dejavnosti so financirane, ni prave relacije šola-
šport, o ceni ene telovadnice, o pridobitvi voja
ških objektov za potrebe šolstva, o problemu 
drog, o štrajkih, o izpitih in testih... Negodova-' 
nje že med »pojasnjevanjem«. 

TRBOVLJE: Zelo onesnažen zrak; pred šolo 
se zbirajo starejši mladostniki s slabim vedenjem, 
mečejo slabo luč na vse vrstnike. 

NOVO MESTO: Bazen na šoli je neizkoriščen 
zaradi dragega vzdrževanja; želijo si mladinski 
klub, pa čeprav na šoli. 

SLOVENSKA BISTRICA: tri redovalne kon
ference ocenili pozitivno; starši naj bodo bolj 
aktivni v vzgojno-izobraževalnem procesu. 

KRANJ: preštevilčni razredi, dobre izkušnje 
s fakultativnim poukom tujih jezikov; organizirali 
poceni zimovanje na podružnični šoli na Jezer
skem (štiri dni - 800 SLT, skromno, delovno in 
prisrčno); predlagali centralno videoteko za učne 
potrebe; protestirali proti pozidavi gozda za par
kirišče; zelenice med bloki pa so očitno za hišne 
ljubljence na štirih nogah. 

MARIBOR: Nekateri učenci porabijo po dve 
uri za vožnjo v šolo; radi bi klub »skaterjev« in 
bazen; ni prostorov za shajanje mladih, v lokalih 
za odrasle pa pridobiš tudi negativne navade 
odraslih; kontrole nad točenjem alkohola ni; moti 
jih »lublanski« dialekt v oddajah za mlade; trije 
semestri res prinašajo več prostega časa in sproš
čenosti, hkrati pa slabše ocene. 

KOROŠKA: Počutijo se oddaljeni od kulturnih 
dobrin, ki so predrage (prevoz, vstopnica); nemoč 
in strah pred jedrskimi odpadki. 

BELA KRAJINA: Bomo potrebovali prepust
nice za kopanje v Kolpi? Kultura se dogaja v veli
kih centrih. 

LITIJA: Želijo si atletsko stezo in bazen za 
»zdravo« preživljanje prostega časa. 

CERKNICA: Za varnost označiti šole in pe
špoti; Čemu pišejo poizkusne testne naloge; ne 
želijo združitve s postojnsko občino! 

HRASTNIK: V šolo prihajajo z robčki čez usta 
zaradi zastrupljenega zraka; želijo si prostor za 
mlade. . . .. . . 

(se nadaljuje) 
H E L E N A S T E R L E 

KONCERT 
KAMNIŠKE 
GODBE 

Osmi februar smo letos prvič praznovali kot 
državni praznik naše mlade slovenske države. Vsi 
učenci šole Frana Albrehta smo ta praznik prosla
vili že dva dni prej, v četrtek. Po treh urah pouka 
smo se odpravili v nekdanji kino Dom, kjer je bil 
v veliki dvorani nastop kamniške pihalne godbe. 
Posedli smo se in se umirili. Prisluhnili smo melo
dijam, ki so jih izvajali godbeniki. Pred vsako 
skladbo se je oglasila napovedovalka in povedala 
naslov melodije in nekaj zanimivosti o zgodovini 
kamniškega orkestra. Tako smo mimogrede izve
deli, da kamniška godba nastopa že 130 let! Zai
grali so Mozartovo Malo nočno glasbo, koračni
co, neko jazzovsko skladbo in še mnogo drugih, 
najbolj všeč pa mije bil Pink Panter, ki ga pozna
mo iz risank. Predstava je trajala približno uro in 
petnajst minut, nakar smo odšli vsak proti svoje
mu domu. 

Moji vtisi s predstave so bili lepi in še večkrat si 
želim ogledati kakšno takšno predstavo. Na žalost 
pa sedaj kino Dom večinoma sameva in čaka na 
boljše čase, Kamničani pa si hodimo ogledovat 
filme v kino na Duplico. • i ' > „ 

Jana novak, 6. B. 
OŠ Frana Albrehta KAMNIK 

NOVINARSKI KROŽEK 

Planinski kotiček 

SODELOVANJE 
Z GRS IZ ŽELEZNE 
K A P L E 

Postaja gorske reševalne službe iz Železne Kaple že devet let 
vsako leto povabi na svojo redno vajo iz zimskega reševanja tudi 
nekatere postaje G R S iz Slovenije. 

Letos je bila taka vaja, kot pravzaprav že vse doslej, na 
Obirju, 22. in 23. februarja. Poleg reševalcev iz Železne Kaple , 
ki so večinoma Slovenci, so se je udeležili tudi reševalci iz Škofje 
L o k e , Prevalj, Celja, Kamnika in Celovca. 

V dveh dnevih so predelali na pobočjih Obirja vse potrebne 
vaje iz zimskega reševanja, od sondiranja, iskanja z ortovoxi, 
spuščanja in dviganja, vožnje z aki čo lnom, izdelave improvizi
ranih in delno improviziranih nosil oziroma vozil do preizkusa 
zvez. Vs i so se povzpeli tudi na vrh Ojstrice. Večina je s tega 
vrha tudi smučala. 

Vaja je bila vsekakor zelo zanimiva in uspešna, saj so tako 
reševalci iz različnih postaj izmenjali med seboj svoje bogate 
izkušnje iz tega plemenitega dela. Pokazalo se je, da so glavne 
težave, tudi v Avstr i j i , predvsem finančne narave. Sama izurje
nost in sposobnost reševanja v snežnih razmerah je približno 
enaka povsod, medtem ko se pa Kamničani lahko pohvalimo, 
da imamo najbolje organizirane radijske zveze. 

B P. 

Kamniški plezalci uspešni 4) 4ill 4jy< 

Ligaški rezultati 
Odbojka - super liga 

Kamničani so v minulih kolih dva
krat gostovali in obakrat izgubili. Na 
prvem gostovanju pri zadnje uvrščeni 
ekipi Graniti Preskrba so tekmo tako 
rekoč že dobili, saj so vodili z 2:0, a so 
tretji set izgubili na 14, potem so v če
trtem zelo popustili, v petem pa so 
prepustili pobudo domačim in izgubili 
tie break na 15. Tako so si najbrž 
zapravili možnost sodelovanja v play-
offu. Na drugem gostovanju so igrali 
proti favorizirani ekipi Tovil Olimpiji 
in izgubili s 3:0. Kamničani so bili 
boljši samo v začetku setov. Tako jim 
ostaja edina možnost za pot v play-
off, da na domačem terenu premagajo 
močni Salonit in si tako priborijo me
sto med štirimi - pogoj pa je tudi 
poraz Fužinarja proti Vilcdi, kar pa 
ne bi smelo biti vprašanje. 

Odbojka - druga 
slovenska liga 

Kamničankc nadaljujejo z odličnimi 
igrami. Poudarimo tudi, da vidno vlo
go igrata Barbara Mušič in pa Simona 

Štrajhar, v ekipo pa se je vrnila tudi 
Andreja Osolnik. Nasprotno je pri 
fantih, ki še kar naprej ostajajo lahek 
plen nasprotnikov, čeprava jih mora
mo pohvaliti za igro proti Mokronogu 
doma, ko so šele v tie-breaku oddali 
točki. Na tej tekmi je prišlo tudi dobe
sednega spopada med Jurjecem (ta je 
bil sploh prvič v Kamniku) ter med 
domačimi igralci. V drugi tekmi pa so 
proti Pionirju spet prikazali bledo igro 
z izjemo Škorjanca in Šnabla. Kadeti 
so tudi drugič izgubili, in sicer proti 
favoritu Viledi iz Maribora. 

Rokomet - prva 
slovenska liga 

Kamničani bi bili že na pol poti 
v super ligo, če ne bi nesrečno izgubili 
proti Emens Dolu v gosteh za en gol. 
Na drugi tekmi doma pa so tudi v vi
soko zmagali, in sicer proti Veliki Ne
delji. Tako jim še naprej ostaja upanje 
na uvrstitev v super ligo, a moramo 
poudariti, da bo cilj težko doseči, saj 
jih pestijo poškodbe ključnih igralcev. 

A. K. 

Spomladi, poleti, pa tudi ob kon
cu lanskega leta je Apinistični od
sek Kamnik dosegel nove uspehe. 
Ni jih prinesel Dedek Mraz, temveč 
so sc morali aktivni člani odseka 
zanje kar pošteno potruditi in na
mučiti. Težavnostna stopnja najtež
je opravljenega športnega vzpona 
je bila kar trikrat pomaknjena 
navzgor. 

Tako je na prvi vikend v novem
bru Matjaž VViegele splezal smer, 
imenovano Sivozeleno nezaupanje 
s francosko oceno 7c, kar je IX . 
v naših ocenah. To pretvarjanje iz 
francoske lestvice v lestvico Med
narodne alpinistične organizacije 
( U I A A ) , ki je uveljavljena tudi pri 
nas, je mnogokrat precej zaplete
no. Zato se tudi med slovenskimi 
športnimi plezalci udomačuje fran
coska lestvica, sestavljena iz arab
ske številke, male črke in morebit
nega plusa. Ocene po U I A A lestvi
ci pa so označene z rimskimi števil
kami in morebitnim plusom ali mi
nusom. Pa pojdimo naprej. 

15. 12. je v Mišji peči pri Ospu 
Uroš Perko preplezal Preobrazbo 
z oceno 7c/7c+. Štirinajst dni kas
neje pa je uspel v še težji smeri 
z imenom Rock'n roll. Ocena te 
smeri pa je 7c+. Smer je povsem 

vzdržljivostni problem, z dobrimi 
oprimki, vendar s precejšnjo pre-
visnostjo. To pa je značilno za vse 
smeri v Mišji peči, ki je eno najbolj
ših in najbolj pribljubljenih pleza-
lišč v Sloveniji. Po besedah J. B . 
Tribouta, enega najboljših športnih 
plezalcev na svetu, ki je Mišjo peč 
obiskal zadnji dve leti, se le-ta lah
ko primerja s francoskimi plezališ-
či, znanimi po vsem svetu. Ob 
osapski steni, ki je v neposredni 
bližini, je ugodna za plezanje pred
vsem v zimskih mesecih, koje v no
tranjosti Slovenije mraz in je pleza
nje težkih športnih smeri praktično 
nemogoče. 

Perko je v jesenskih mesecih pre
plezal še Tri zelene vragee v Bodeš-
čah pri Radovljici in Herkulesa 
v Kotečniku. Obe smeri imata oce
no VII . V Beli nad Vipavo je sple
zal Tasiča ( I X - ) , v Bohinjski Beli 
pa Lady (7a+7b). V Ospu pa je bil 
uspešen v znani smeri Poročna noč 
z oceno 7b+. V že omenjeni Mišji 
peči pa še Ponarejeno želvo (7a+), 
ki so jo splezali še Wiegele, Klemen 
Mali in Andrej Leskošek. Herkule
sa je splezal tudi Damjan Kočar, 
v Mišji peči pa še Italijansko (7a). 
V slednji je bil uspešen tudi Dam
jan Čibej. Smer Kolomon (IX-) 

Občinsko prvenstvo v odbojki 
V sodelovanju z Z T K O Kamnik je 

odbojkarski klub organiziral občinsko 
prvenstvo v odbojki za ŠŠD nekoliko 
prej kot druga leta. 18. 1. 1992 se jc 
v športni dvorani zbralo vseh deset 
ekip, kar potrjuje, da je odbojka zelo 
priljubljena med osnovnošolci. Da se 
tekmovanje ne bi preveč zavleklo, so 
se organizatorji odločili za drugačno 
metodo igranja. Ekipe so bile razde
ljene v dve skupini in prvo ter drugo 
uvrščeni ekipi sta si priborili nastop 
v polfinalu. 

Pri moških se je že v prvi tekmi 
pokazalo, da na naslov najbolj resno 
starta OS Marije Vere, saj so gladko 
premagali novoletnega prvaka OS To
ma Brejca. A usoda jc hotela, da sta 
se ekipi spet srečali v velikem finalu. 
Na igrišču se je odvijala prava drama. 
Ekipa OŠ TB je bila v prvem svetu vse 
do končnice boljši nasprotnik, a je 
kljub ternu izgubila set na 16. V dru
gem setu pa sc je slika ponovila, a je 
OŠ TB le zmogla toliko moči, da je set 
dobila na 14. Tkao je o zmagovalcu 
tega doslej najboljšega občinskega pr
venstva odločal tie-break. V tem setu 
pa so učenci OŠ TB vendarle dokaza
l i , da so trenutno najboljši v občini in 

tako po nekaj letih spet priborili na
slov svoji šoli. Za zmagovalce, ki bo
do z zlatimi črkami zapisani v rezulta
tih OŠT T O M A B R E J C A , so nasto
pili: R O K ČESEN, BORIS BIJELIČ, 
MATJAŽ G A L I N , PETER B R E Z - . 
NIK, D A V I D LIČINA, A N D R E J 
REMS in še Železnik, Sakelšek, 
Špur, Mlinar, Novak, Čadcž, Bijelič, 
Razumič in Slabajna ter trener A C O 
K R A M A R in mentor J A N E Z BEN-
KOVIČ. Najboljšo šesterko prvenstva 
pa so sestavljali: PIKL, BIJELIČ, 
ČESEN, G A L I N , P A L M A in PI-
BERNIK. 

VRSTNI R E D : OŠ T O M A BREJ
C A , OŠ M A R I J A V E R A , OŠ KO
M E N D A - M O S T E , OŠ F A in OŠ K B . 

Pri dekletih pa se je ponovila zgo
dovina. Najboljše igralke šol Toma 
Brejca in Marije Vere so spet klonile 
med povprečnimi Komcndčankami, 
ki so tako tretjič zapored osvojile na
slov. Moramo pa poudariti, da so pr
venstvo osvojile srečno, saj so v polfi
nalu premagale odlično šolo OS TB 
šele v tie breaku na 16. Najboljši igral
ki pa sta bili TOŠ Tina Jeras in Alen
ka Žavbi. 

A. K. 

v Kotečniku je že v hladnih Jesen
skih dneh splezal VViegele. Še eno 
zelo težko smer je preplezal Mal i , 
in sicer Mozaik (7c) v Mišji peči. 
Marko Prezelj pa je v Vipavski Beli 
preplezal smer Džuli Šviga. Ocena 
V I I I + / I X - . 

Med vzponi, opravljenimi na po
gled, je VViegele splezal Pikapolon-
co v Bohinjski Beli z oceno VII +/ 
V I I I - , v Mišji peči Rodeo z isto 
oceno in Italijansko (7a=VIII). 
Slednjo sta na pogled splezala še 
Mali in Perko. V Kotečniku je sled
nji ponovil še Vabečo globino ( V i 
l i - ) . Prezelj pa je v Dolžanovi so
teski splezal Močerada z oceno V i 
l i . Ta vzpon in vzpon v smeri Ro
deo sta bila splezana na način, ime
novan »flash« (vsem, ki jih ta izraz 
moti, naj povem, da do sedaj še 
nikomur od uporabnikov le-tega ni 
uspelo najti ustreznega slovenskega 
izraza). To je način, ki se nekoliko 
razlikuje od vzpona na pogled. Pri 
vzponu na pogled plezalec nima ni
kakršnih informacij o smeri, ki bi 
mo olajšale vzpon. Smer prepleza 

v prvem poskusu, lahko bi rekli 
»veni, vidi, vici«. Pri načinu »flash« 
pa je plezalec že videl plezati dru
gega plezalca v tej smeri ali pa ima 
kakšen drug podatek, npr. o skri
tem oprimku, pravilni kombinaciji 
gibov, postavitvi nog itd. Vendar je 
tudi takšen vzpon opravljen v pr
vem poskusu, brez padca. 

Vzponi, omenjeni v prvem delu 
tega zapisa, pa so opravljeni s tako 
imenovano rdečo piko. Opravljen 
uspešen vzpon pa je posledica po
prejšnjega študija smeri, posamez
nih gibov, sestavljanja zaporednih 
gibov itd. Vse to se opravlja na vrvi 
in se šele po zares temeljitem študi
ju preide na plezanje od spodaj in 
sprotno vpenjanje vrvi. Tu pridejo 
na vrsto padci, ki pa so seveda pre
cej varni. K o plezalec smer preple
za od tal do vrha v enem samem 
zamahu, je smer splezana. Vse to 
zahteva precej časa, saj se studira
nje smeri zavleče v dneve in tedne; 
in pa seveda volje, ki je kamniškim 
plezalcem ne manjka. 

L. A. 

ŠPORTNA ZVEZA 
OBČINE KAMNIK 

RAZPISUJE 
OBČINSKO REKREACIJSKO LIGO 
V ODBOJKI ZA ŽENSKE IN MOŠKE 

* Prijavijo se lahko vse formalne in razne nefor
malne skupine iz občine Kamnik. 

* Prav i loma morajo biti igralci ek ip prebivalci 
občine Kamnik. 

* V ligi ne smejo nastopati igralke in igralci , re
gistr irani za klube, ki nastopajo v najvišjem dr
žavnem rangu. 

* Sistem tekmovanja je vsak z vsak im, posebej 
z a ženske in moške ekipe, tekme pa so pravi
loma ob sobotah in nedel jah. 

* Rok za po imensko prijavo ekipe je 25. marec 
1992. 
Pri javnina za ek ipo znaša 5.000 S L T . 

* Vse dodatne informaci je: Športna zveza obč i 
ne Kamnik, Kajuhova pot 12, tel. 831-564. 



Pust, pust, 
krivih ust 

Prijetno, veselo in razigrano je bilo pravkar minulo pusto-
vanje. 

Ob toplem sončnem vremenu je bilo zanimivo opazovati vse, 
ki so na pustni torek spremenili svoje podobe in se oblekli 
v pustna oblačila. 

Celodnevni vrvež je dosegel svoj vrh v popoldanskih urah. 
Vse maškare, predvsem mladi in najmlajši, so se zbrali na trgu 
in v spremstvu Kamniške godbe krenili skozi mesto. Napotili 
so se v športno halo, kjer so priredili zabavo. 

Pisana druščina je uživala ob pustnem prazniku. Najmlajši 
v spremstvu staršev, živopisane maske vseh vrst, so bile čudo
vita paša za oči številnih gledalcev ob povorki. 

Bilo je enkratno in prijetno! STANE SIMŠIČ 

IZ RDEČEGA 
KRIŽA... 
Krvodajalska akcija: 

Občinska organizacija R K Kamnik bo 16., 17. in 18. marca 
organizirala redno krvodajalsko akcijo v Zavodu za transfuzijo krvi 
v Ljubljani. Avtobusi bodo vozili krvodajalce z avtobusne postaje 
•Kamnik; vmesni postanki bodo na Zapr ičah , ob Svilanitu in Titanu; 
Pn Bevcu in Stolu na Dupl ic i in nato direktno do Ljubljane. 

Avtobusi bodo vozili vse tri dni ; odhodi iz Kamnika ob 6.30, 8., 
1 0 - , in 12. uri. 

Posebni avtobusi bodo vozili krvoddajalce 16. 3. 1992: 
° b 7. uri iz K O R K Rakitovec-Pšajnovica 

ob 9.40 uri iz K O R K Tunjice s postankom v Kamniku in na 
Duplici 

° b 10. uri iz šolskega centra S E N Š R M Novi trg - Kamnik 
Posebni avtobus bo vozil krvodajalce 17. 3. 1992: 
ob 9.30 uri iz K O R K Motnik in Špitalič 
ob 9.30 uri iz K O R K Češnjice (pri črpalki) , nato bo ustavljal na 

v seh postajališčih do Srednje vasi 
Posebni avtobus bo vozil krvodajalce 18. 3. 1992: ob 7.30 uri iz 

K O R K Črna - (pri osnovni šoli-gost. Logar in ustavljal do mostu 
v Stranjah, nato bo peljal skozi Godič do Ljubljane. 

ob 10.30 uri iz K O R K Komenda in Moste. Odhod iz Nasovč 
v Komendo-Moste mimo gasilskega doma in trgovine Moste-Mcngeš 
s Postankom na križišču. 

R K Kamnik prosi vse krvodajalce, da se takoj prijavijo ali pa se 
Pnključijo krvodajalcem ob napovedanih dneh po načrtovanih avto
busnih prevozih. Vsem se že vnaprej iskreno zahvaljujemo. 

S T A N E SIMŠIČ 

Program društva 
upokojencev 
Avtobusni izleti 
(vedno ob sredah) 
4. 3. Avstrija, Borovlje-Celovec, nato vsako prvo sredo v mesecu 

13. 5. Škocjanske j a m e - L i p i c a - S e ž a n a - T r s t - K a m n i k 
3. 6. Ljubelj-Borovlje-Celovec-Beljak - novi predor pod Karavan-

kami-Jesenice-Vrata pod Tr ig lavom-Per ičnik-Kamnik 
8.7. Kranjska G o r a - T r b i ž - V i š a r j e - P r e d i l - B o v e c - T o l m i n - K a m n i k 

15. 7. Kranjska G o r a - V r š i č - B o v e c - M a n g a r t s k o sed lo -To lmin -
Cerkno 
22. 7. Postojna-Gorica ( I t a l i j a ) - B e n e t k e - P a l m a n o v a - O p č i n e -
Kamnik 
5. 8. Beljak Grossglockner-Heiligenblut-Beljak-Kamnik 

24. 8. P raga-Češka - 4 dni 
2. 9. Jezersko-Globasnica-Pliberk-Sleme-Radmirje 
9. 9. Izlet v Munchen - 24 ur 
7. 10. Pos to jna -Š tan je l -Kobjeg lava-Gor ica -Nova Gorica-Sveta 

gora -Cerkno - Kamnik 
Kolesarski izleti: 
vsak prvi in tretji četrtek v mesecu z odhodom ob 8. uri od meseca maja 
do oktobra. Relacije: 
- Kamnik - Rudnik - Radomlje - Mengeš-Topole -Komenda-
-Kamnik 
- Kamnik Zg. Tuhinj-Kamnik (srečanje z upokojenci iz Motnika) 
- Kamnik-Komenda-Preddvor-Komenda-Kamnik (srečanje z D U 
Komenda) 
- Kamnik - Moste - Vodice - Mengeš-Radomlje - Kamnik 
- Kamnik - Komenda - Cerklje - B r n i k - Vodice - Komenda - Kamnik 
- K a m n i k - D o b - M o r a v č e - K a m n i k (srečanje z upokojenci iz Mo
ravč). 
Nekatere relacije se bodo ponovile v obrnjeni smeri 
Planinske ture: 
12. 1. Spominski pohod na Dražgoše 
9. 2. Pohod na Oseke 

V A B I L O 
Občinsk i odbor Liberalno-demokratske 
stranke Kamnik vabi vse č l a n e in č lan ice 
na zbor, ki bo v petek, 13. 3. 1992, ob 19. 
uri nad kavarno Veronika. 

V A B L J E N I ! 

15. 3. Naskok na Snežnik 
22. 3. Pohod na Porezen 3. 5. Pohod na Geos-Li t i ja 
10. 5. Vzpon na Blegoš 
30. 5. Vsakoletni pohod na Stol 
21. 6. Opoldanska špica - Italija 
4. 7. Vzpon na Mokrico-Kompotelo in Koren 

19. 7. Kokrško sedlo-Dan Kamniških planin 
15. 8. Logarska-Okreše l j -Kamniško sedlo 
september: Dan planincev 
zač. sept. Vrata-Pogačnikov dom-Škr la t ica 
Pohodi: 
11. 4. Trz in -Raš ica -Gobav ica 
21. 4. T r o j a n e - D o l i n e - H r a s t n i k - M o r a v č e 

9. 5. Pohod okoli Ljubljane 
19. 5. Koz jak -Š ipek -Rak i tovec -Šmar tno 
2. 6. Trnovče-Lukova bolnica - Rudnik-Kamnik 

30. 6. Tuhinj-Črnivec 
28. 7. Motnik-Menina-Tuhin j 
sept. srečanje upokojencev planincev D U Kamnik-Kranj 
22. 9. Črnivec-Velika planina-Stahovica 

6. 10. Kamnik -Zaka l -Vegrad 
20. 10. Moravče -Tro j i ca -Tabor (nabiranje kostanja) 

7. 11. P o t o k - V e l . Lašna-Kamnik 
20. 12. Kostavska planina 
Kulturno zabavni popoldnevi: 
vsak prvi petek od maja do oktobra na društvenem dvorišču, v zimskem 
času pa v gostinskem lokalu. Vstop prost. 
Ženska srečanja: 
Srečanje ženske sekcije je vsak drugi in četrti četrtek v mesecu ob 16. uri 
v društvenih prostorih, razen julija in avgusta. 
Mini počitnice: 
Skupinske počitnice upokojencev v počitniškem domu v Izoli bo D U 
organiziralo v času od 21. 2. do 1. 3. in od 3. 11. do 11. 11. V počitniškem 
domu je možno kopanje v bazenu z morsko vodo, toplo 31°. 
Obiski starostnikov, oskrbovancev, bolnikov in jubilantov 
D U Kamnik bo organiziralo obiske svojih članov, ki dopolnijo 80 let, 90 
let in starejših, oskrbovance v Domu upokojencev, bolne in člane, ki 
praznujejo zlato ali biserno poroko. 
Druge športne aktivnosti in zanimivosti: 
Člani D U Kamnik imajo redna srečanja na kegljišču, pri balinarju, pa 
tudi v strelstvu, šahiranju, smučanju itd. 
Športna značka 
Športno značko pridobijo člani D U Kamnik, ki dosežejo najmanj 6 točk. 
Za vsak kolesarski izlet prejmejo po 1 točko, za vsak pohod in planinsko 
turo pa po 2 točki. 
Poleg naštetih aktivnosti v D U prirejajo tudi še druge za upokojence 
zanimive dejavnosti. Po želji pripravijo tudi dodatne discipline. 
Celotni program aktivnosti je obširen in pester, tako da bo vsakdo lahko 
našel kaj sebi primernega. STANE SIMŠIČ 

Trgovsko podjetje s kmetijskim repromaterialom 

AGROPROMET 
Cerklje, Ul. 4. oktobra 10 
tel. (064) 421-283, 421-294 

Umetna gnojila In semenska koruza vseh sort 
po ugodnih cenah. 

Odprto od 7. do 18. ure, ob sobotah od 7. do 14. ure. 

KARATE KLUB KAMNIK 
SPREJEMA NOVE ČLANE 
vsak ponedeljek in sredo od 18.30 do 20. ure v telovad
nici OŠ Frana Albrehta. Pridružite se nam, naučili vas 
bomo ohranjati zdravje in veščin obrambe pred oboro
ženim ali neoboroženim nasprotnikom. Treningi so pri
lagojeni prav vsem, ki se želijo izpopolniti v tej veščini. 

blagovnica 
• odprli smo obnovljeno slaščičarno Vele, kjer prodajamo 

Napredkove sladice in Napredkov kruh. 
Odprto vsak dan od 6.30 do 19.30, ob nedeljah od 9. do 17. ure. 
V tem času je odprt tudi bife 
• sprejemamo naročila za krofe in torte - tel. 721-531 

OBIŠČITE 
znižanja, popusti, 
plačilo na dva čeka 
brez obresti, 
ugodni krediti 

• ugodna 
sezonska prodaja 
vseh vrst koles 
- v mesecu marcu 
v obnovljenem 
delu Vele - plačilo 
tudi s čeki 

• bogata izbira 
talnih oblog 
v novem oddelku 
v kletni etaži 

• odprt nov oddelek: domača lekarna 
• menjalnica - na kreditnem oddelku Vele 
• varčujte v Klubu Napredek - ohranjajmo realno vrednost 

vašega denarja - kreditni oddelek Vele, tel. 721-531 
• strokovno vodenje knjigovodstva za obrtnike in podjetnike 

-telefon 721-531 

V e l i k o p a r k i r i š č e . 



SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 

SOCIALDEMOKRATI 
V četrtek, 19. 3., bo ob 19. uri v dvorani nad kavarno Veronika 

LETNA KONFERENCA OBČINSKEGA 
ODBORA SDSS KAMNIK 
Predstavili bomo naše delo in načrte za v prihodnje. 
Vabimo vse člane, prevsem pa tiste, ki bi se želeli včlaniti in 
aktivno sodelvati v delu stranke. Vabljeni vsi, ki vas zanima novi 
program SDSS. 
Program konference: 

I. Poročilo o dosedanjem delovanju 
II. Predstavitev programa 

III. Odgovori na vprašanja sodelujočih 
IV. Sprejem novih članov 
V. Volitve vodstvenih organov 

VLJUDNO VABLJENI! SDSS 0 0 Kamnik 

STOL 
Nove podobe prostorov 

STOL 
industrija 
pohištva 
d. d. Kamnik 
Ljubljanska c. 45 

obvešča 

da med drugim opravlja tudi naslednje 
storitve brušenja orodja, in s icer: 

vseh vrst rezkarjev in svedrov za les in 
kovino, vvidia žag ter klasičnih krožnih 
žag, tračnih žag, skobeljnih nožev do 
1200 mm dolžine ter površinsko bruše
nje do 950 mm dolžine. 

Dodatne informacije dobite po telefonu 
811-211, int. 282, g. Karnar. 

[D 
KI 

TRGOVINA 
Z MODNIMI 
TKANINAMI 
Fužine 6, Kamnik 
(nasoroti Diskonta Kožna) 
Tel. 832-994 

Visoko modo ustvarjamo le z visoko 
modnimi tkaninami. 

Od 3. marca dalje tudi 

MODNO SVETOVANJE 
in ŠIVANJE 
vsak torek od 9. do 11. ure in četrtek 
od 16. do 18. ure 
Odprto od 8. do 19. in ob sobotah od 8. do 13. ure. 

AVTOOPTIKA 
VULKANIZERSTVO 

- elektronska meritev in 
nastavitev podvozja 

- montaža in centriranje ter 
popravila in prodaja avto 
plaščev Sava semperit 

JOŽE SKOK, Veselovo nabrežje 16, 
MENGEŠ, telefon: 737-300 

M A L I O G L A S I 

Starejšo hišo najame samska ženska, 
nudim enoletno predplačilo. Anica 
Rntar, Pot na Poljane 5, Kamnik. 

Par brez otrok najame garsonjero ali 
enosobno stanovanje, (plačilo ali pla
čilo in pomoč). Tel. 727-298, zvečer. 
V centru Kamnika oddam v najem 
dva prostora. Ponudbe na uredništvo 
Kamniškega občana pod »Mirna de
javnost«. 

Inštruktor z dolgoletnimi izkušnjami 
instruira matematiko, fiziko in kemijo 
za osnovno in srednjo šolo ter fakulte
to. Tel. 831-988. 

TV ANTENE IN TERMO-
AKUMULACIJSKE PEČI 
popravljam in monti
ram. Zibelnik Matija, Z a 
vrti 5, Mengeš, tel. 737-
194. 

ELEKTRO 
SERVIS 
Marjan Plemeniti 
Vrhoplje 73 
Tel. 831-058 

POPRAVILO 
pralnih strojev, bojlerjev,' 
gospodinjskih aparatov, 
napeljava in popravilo elektro 
inštalacij in montaža 
telefonskih central Iskra 
Selecom. 

POROČILO 
MATIČNIH 
DEJSTEV ZA 
MESEC FEBRUAR 
1992 
S M R T I : 

- K U H A R Anton, soc. podpi-
ranec z Raven pri Šmartnem 10, 
star 76 let 

- U R A N I Č France, inv. upo
kojenec iz Žej pri Komendi 3, star 
53 let 

- H O D N I K Franc, km. upoko
jenec s Pšajnovice 13, star 77 let 

- N O V A K Martin, oblikovalec 
lesa iz Kamnika, U l . Matije Blejca 
6, star 43 let 

- H O Č E V A R Ljudmila, go
spodinja iz Ljubljane, Povšetova 
80, stara 73 let 

- P A V L I C Anton, kmet iz Bu
ča št. 27, star 55 let 

- G A L I N Janez, os. upokoje
nec iz Podstudenca 16, star 66 let 

- L A P Frančiška, km. upoko
jenka s Klanca 24, stara 83 let 

- T A N A Y Darinka Ana , druž. 
upokojenka iz Kamnika, Šutna 3, 
sttirći 91 let 

- SEMPRIMOŽNIK Franči
šek, km. upokojenec z Malega Ra-
kitovca 3, star 83 let 

- H O Č E V A R Marjan, os. upo
kojenec iz Ljubljane, Povšetova 80, 
star 79 let 

P O R O K E : 
- DOLINŠEK Franc, naždzor-

nik v kotlovnici iz Kamnika, in 
B R O D A R Mateja, pakirka iz 
Krašnje 

- L U K A N Branko, elektrikar 
iz Mengša, in M A G E R L E Ida, vrt-
narka iz Kamnika 

- D O L E N C Aleš, sam. obrtnik 
iz Šmarce, in REPANŠEK Irena, 
turistični tehnik s Homca 

PROFIN & JM d.o.o. Kamnik 
Trgovsko podjetje in poslovne storitve 

NAPOVED DOHODNINE ZA LETO 1991 
Svetujemo vam in za vas izpolnimo obrazec NAPOVED DOHOD
NINE, hkrati pa vam računalniško izračunamo, ali ste med le
tom odvedli dovolj dohodnine. 
KDAJ? 
Vsak dan v marcu od ponedeljka do petka od 16.30 do 20. in 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 
KJE? 
V knjižnici osnovne Sole Marije Vere - Duplica. 
CENA? 
200 SLT 

OBČINA KAMNIK 
I N Š P E K T O R A T 

razpisuje delovna mesta (reelekcija) 

1. TRŽNI INŠPEKTOR 
2. SANITARNI INŠPEKTOR 
3. POŽARNI INŠPEKTOR 

Pogoji: 
- 5 let delovnih izkušenj 
- strokovni izpit s področja dela, izpit iz 
ZUP 

- znanje slovenskega jezika 

pod zap. št. 1 
- VII. stopnja, živilska tehnologija ali eko
nomska smer 
pod zap. št. 2 
- VII. ali VI. stopnja, medicinska ali sanitar
na smer 

pod zap. št. 3 
- VII. ali VI. stopnja, tehniška smer 

Kandidati bodo izbrani za 4 leta. 
O izbiri bomo kandidate obvestili 
v roku 30 dni. 

Kandidati naj svoje vloge s priloženimi doka
zili o izpolnjevanju pogojev pošljejo v roku 
8 dni od objave na naslov: Občina Kamnik, 
Titov trg 1, Kamnik - Kadrovska služba. 

JEANS CLUB PALMAS 
na Steletovi 25 (nasproti SGK) 
- pestra izbira kavbojk 
- pajkice, klinaste hlače 
PO ZELO UGODNIH CENAH! 
Odprto od 13. do 19. ure, ob sobotah od 8.30 do 12.30. 

PALMAS PALMAS PALMAS 

trenirke 
ženske jakne PARKA 

Občni zbor 
in proslava invalidov 
Društvo invalidov Kamnik sporoča članom, da bo občni 
zbor društva v soboto, 28. marca 1992, ob 15. uri v mali 
dvorani KINA DOM v KAMNIKU. 

Po občnem zboru bo proslava mednarodnega dneva in
validov, na kateri bodo nastopili: moški pevski zbor SO
LIDARNOST in gojenci ZUIM. 

Po občnem zboru bo prosta zabava z bogatim sreče-
lovom. 

Ne zamudite 
priložnosti! 
ŠIVILJSKI TEČAJ 
V Srednji vasi se bo konec marca pričel 
60-urni začetni šiviljski tečaj. Trajal bo 
tri tedne, potekal bo v prostorih krajev
ne skupnost i vsak dan, razen sobote, od 
16. do 20. ure. 
Naučili se boste ukrojiti in sešiti krilo, 
hlače in bluzo. 
Cena 7.500 SLT. 
Prijave in plačilo akontacije 3.500 SLT 
sprejema trgovina Kočna v Srednji vasi. 
V maju bomo šivi l jski tečaj organiziral i tudi 
v Kamniku . Več o tem v apri lski številki (10. 4.) 

Organiziranje in izvajanje šiviljskih 
tečajev 
ZVONKA HARI-RIBARIČ 
Kamnik, Jenkova 1, 
tel. 815-815 

gfTnt i i^nHroHi l lg 

GRADITELJI 
SGP »GRADITELJ« 

- TRGOVINA Z GRADBENIM 
MATERIALOM V SPODNJIH 
STRANJAH PRI KAMNIKU 

VAM NUDI POPUST 
PRI PLAČILU Z GOTOVINO, 

IN SICER: 
- pri nakupu nad 10.000,00-100.000,00 SLT 5% 
- p r i nakupu nad 100.000,00 10% 

NUDIMO VAM VSE VRSTE 
GRADBENIH MATERIALOV, 
VKLJUČNO Z DOSTAVO 
NA GRADBIŠČE, PO 
KONKURENČNIH CENAH. 
Trgovina je odprta ob delovniklh od 7. do 18. ure 
in ob sobotah od 7. do 12. ure 

Vse informacije po telefonu 061/832-511 . 
061/831-237, int. 41 

Za nakup se priporočamo! 



SPREJEM NAPOVEDI 
ZA DOHODNINO 
ZA LETO 1991 

Občane Kamnika obveščamo, da bomo sprejema
li napovedi za dohodn ino za leto 1991 po na
slednjem razporedu: 

1. Na Upravi za družbene pr ihodke občine Kam
nik od 16. 3. 1992 do 31. 3. 1992 - vsak dan 
od 8. ure do 17. ure, ob sobotah od 9. ure do 
13. ure. 

2. Na Krajevnem uradu Komenda vsak ponede
ljek in sredo od 8. ure do 17. ure, vsak petek 
od 8. ure do 12. ure ter v soboto, 28. 3. 1992, 
od 8. do 13. ure. 

3. V krajevnih skupnos t ih : 
- KS Duplica - v soboto , 21. 3. 1992, od 8. do 

13. ure v prostorih K S Dupl ica 
- KS Kamniška Bistrica - v soboto , 21. 3. 1992, 

od 8. do 13. ure v osnovni šoli Stranje 
- KS Motnik - v nedeljo, 23. 3. 1992, od 8. do 

13. ure v prostorih KS Motnik 
- KS Tuhinj - v soboto, 21. 3. 1992, od 8. do 13. 

ure v prostor ih KS Tuhinj 
- KS Šmarca - v soboto, 21. 3. 1992, od 8. do 

13. ure v prostorih K S Šmarca. 

Ne glede na navedeno lahko vsak zavezanec za 
dohodn ino odda davčno napoved na Upravi za 
družbene pr ihodke občine Kamnik ali pa pošlje 
napoved pr iporočeno po pošti do vk l jučno 31. 3. 
1992. 

Na ovojnici označite, da se v poši l jk i nahaja na
poved za odmero dohodn ine. Občane, ki preje
majo dohodke oz i roma prejemke v tujih valutah, 
obveščamo, da dobi jo podatke o poprečnih sred
njih deviznih tečajih iz uradne tečajne liste za le
to 1991 tudi na Upravi za družbene pr ihodke. Ta
ko lahko davkoplačevalci ustrezno preračunajo 
tudi prejemke v tolarske zneske in jih upoštevajo 
pri sestavi napovedi za dohodn ino . 

UPRAVA ZA DRUŽBENE 
PRIHODKE OBČINE KAMNIK 

III! 

Salon Preserje pri Radomljah 
Oblikovanje postave 

brez diete in napora 

Informacije in naročila 727-818. 

C O N S U L T C E N T E R 
CONSULT CENTER, d.o.o. 
podjetje za poslovne storitve 
6124] Kamnik, Ljubljanska 45 

1 tel.:(061) 813-397 
fax: (061) 811-979 

A) Posredujemo pri: 
- nakupu in prodaji stanovanj in stanovanjskih hiš; 
- oddaji stanovanjske pravice; 

B. Organiziramo ali pripravimo: 
- kupoprodajne pogodbe za vse vrste nepremičnin; 
- cenitve nepremičnin, osnovih sredstev in opreme 
za fizične in pravne osebe; 
- najemne pogodbe za stanovanja po določil ih sta
novanjskega zakona; 
- vpise nepremičnin v zemljiško knjigo, tudi etažne 
lastnine (VPIS LASTNINSKE PRAVICE V ZEMLJIŠKO 
KNJIGO NA LASTNIKA STANOVANJA V STANOVANJ
S K E M BLOKU); 

C) Obrtnikom in podjetnikom ali 
podjetjem lahko: 

- davčno svetujemo (prometni davki, drugi davki in 
prispevki); 

- pomagamo pri oblikovanju raznih vrst komercial
nih pogodb in drugih poslovnih listin; 

- svetujemo v zvezi s tujimi vlaganji, ustanovitvijo 
podjetij, kjer je ustanovitelj ali soustanovitelj tuja 
oseba. 

Informacije: Consult center, d.o.o. Kamnik, Ljubljan
ska 45 (v poslovni stavbi STOL), tel. (061) 813-397, 
812-211, fax (061) 811-979. 

Na željo kupcev podal jšujemo akci jo KONČNO N E K A J Z A S T O N J do 30. 6. 1992 

/ti 0«<MQ f(e>. 
v Metalkini JnTbl̂ oVnlci Kamnik k V 

primer 

# m Ufi 

Po desetih nakupih kateregakoli blaga 
Kamnik in ne glede na vrednost ima 

)a v Metalkini blagovnici " ^ T T T r V l / f | \ / i \ P" 8 n a i s , 8 m zaporednem nakupu se kupcu odžteje povprečna 
kupec posebno ugodnost: 'f£{(j\J /1> vrednost predhodnih desetih nakupov. Možnost nakupov 

• 'AmtMjmšmm velja pri gotovinskih plačilih. 
Vključite se v akcijo! 

ŠIVAM ZA VSO 
DRUŽINO. 
TEL 712-771,711-435. 

Z A H V A L A 

V 59. letu nas je nenadoma 
zapustila draga mami, sestra 

in teta 

FRANCKA 
JOGER 

z Duplice, Jakopičeva 21 

Vsem, k i ste nam v težkih trenut
kih pomagali, nam izrekli sožalje, 

mami podarili cvetje in darovali za druge namene ter jo 
številno spremljali k njenemu preranemu zadnjemu domu, 
iskrena hvala. Prav tako hvala lukoviškemu oktetu za gan
ljivo petje in gospodu župniku za lepo opravljeni pogrebni 

obred in poslovilne besede. 

Žalujoči: sinova Marko in Sandi ter drugo sorodstvo 

Duplica , V i r , Imovica, februar 1992 

Z A H V A L A 

O b prerani izgubi našega dragega 
moža , oče ta , dedka, brata in strica 

ALBINA 
ŠUŠTARJA 
iz Zgornjih Stranj 50 

se iskreno zahvalujemo vsem so
rodnikom, sosedom, prijateljem, 

znancem in sodelavcem trgovine Metalka Kamnik , k i ste 
nam izrekli sožalje, darovali cvetje in ga spremljali na nje
govi zadnji poti. Posebej hvala Golobovim in Travnovim za 
nesebično p o m o č , gospodu župniku za lepo opravljeni po

grebni obred in cerkvenemu pevskemu zboru. 

Žalujoči vsi njegovi 

Zgornje Stranje, Kamnik , Potok, februar 1992 

mKtUlttt... .j* ¥..... 

Z A H V A L A 

Skrb, delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje. 
Mnogo si bolečin prestal, 
sedaj boš v grobu mirno spal. 

O b boleči izgubi našega dragega 
moža in očka 

SLAVKA KOLESA 
iz Mekinj pri Kamniku 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sode
lavcem, prijateljem, znancem, k i ste nam stali ob strani, 
izrekali sožalje, darovali cvetje in ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi dr. Jani Plavc in drugemu 
osebju Z D Kamnik ter medicinskemu osebju iz bolnišnice 
Goln ik . Zahvala g. Janezu Prezlju za govor, pevcem, god

benikom in delavcem Komunalnega podjeta Kamnik . 

Žalujoči: žena Vida, hčerka Sonja z družino, sinova Slavko 
in Brane z družinama 

Mekinje, D o b , Senožet i , februar 1992 

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
ostala je samo praznina, 
ki hudo hudo boli. 

Nenadoma nas je zapustil 
dragi m o ž , oče , sin, brat in stric 

MARTIN NOVAK 
iz Kamnika, Matije Beljca 6 

Pirčev s Senturške gore 

Prav toplo se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in sodelavcem iz K I K in Jate za p o m o č , izrečena soža-
lja, podarjeno cvetje, denarno p o m o č in spremstvo k njego
vemu preranemu zadnjemu domu. Še posebej hvala govor
n iku , p raporščakom, pevcem in patru Miroslavu za pogreb

ni obred. 

Žalujoči vsi njegovi 

Februar 1992 



Finološko društvo Kamnik jc v soboto, 29. februarja, v avli OŠ 
Frana Albrehta spet pripravilo razstavo pasemskih mačk. 
Malim hišnim ljubljencem so tako ves dan nagajali številni 
obiskovalci, zlasti otroci; hoteli so, da bi jim muce nenehno 
pozirale. To pa ne gre. Tudi ta dan so morale spati, jesti . . . 
Na sliki: ALEŠ 1)1 INIM.1R iz Kamnika s perziisko činčilo 
- Floj po imenu V . M . 

Iz doma upokojencev 

Pustovanje 
pri nas 

V dvorano Doma nas je pritegnilo prijazno vabilo z ljubko 
maškaro. V torek dopoldne je pustno veselje vodil gospod Ludvik 
Travnik, ki je ob pozdravu rekel, »da bomo skupaj zapeli in se 
poveselili ob zvokih kmečke harmonike, ki pogleda v dušo«. 

Iz njegove harmonike so se najprej oglasili zvoki narodnih viž, 
nato pa smo še skupaj zapeli nekaj pesmi. Mask iz naših vrst je bilo 
malo, čeprav nas je bilo veliko zbranih, prišla pa je še ena maska 
s hamorniko in cela četica malih maškar iz VVZ Antona Medveda iz 
Kamnika s štirimi voditeljicami. Četica je imela balončke v rokah in 
bila v pisanih preoblekah, niti dve si nista bili enaki. Vrtela se je, 
metala balončke v zrak in se sukala, da smo jih mogli občudovati 
v vsej pisanosti. Otroci so nastopili v krogu, s pesmijo in rajanjem, 
harmonika jih je vodila. 

Sledila sta recital zelo starih slovenskih in gorenjskih verzov 
(Visoka je gora. Vasovalec, Mati so mi rekli, Prešmentana ljub'ca, 
Godčevska, Sem hodil za njo), ki ga je izvajal voditelj g. Travnik, 
potem pa še skupno petje narodnih. 

Ob krofih in čaju smo nato poslušali prijetne zvoke, ki so povabili 
tudi na ples. Nekaj parov se je zavrtelo. Eden od stanovalcev se je 
zahvalil za prijetno doživetje ob pustu vodstvu Doma in voditelju 
prireditve. Sledilo pa je še pustno kosilo in dobra večerja, torej je ves 
dan potekel v znamenju pustovanja. 

M A R I J A L A V R I Č 

Akcijska prodaja 
SATELITSKIH KOMPLETOV! 
Vrhunsk i a n g l e š k i komplet i . M o n t a ž a po vsej Sloveni j i . 

Informacije: INTER-SAT, tel. (0602) 61-301. 
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NOVE DEVIZNE VLOGE 
V Ljubljanski banki smo na novo uredili devizno varčeva
nje. Tujo valuto lahko položi te na devizni tekoči račun, de
vizno varčevalno knjižico ali devizni depozit. 

Devizni tekočI račun je namenjen varčevalcem, ki pogosto 
potujejo v tujino, večkrat potrebujejo tujo gotovino in po
slujejo tudi brezgotovinsko (nakazila, plači lne kartice.. .) 

Devizna varčevalna knjižica je namenjena za varčevanje 
v nemških markah, avstrijskih šilingih, ameriških dolarjih, 
švicarskih frankih in italijanskih lirah. 
Z devizno varčevalno knjižico lahko poslujete v matični 
enoti. Razpolaganje je prosto do zneska 2.000 D E M m e s e č 
no, večje dvige morate najaviti. Sredstva na knjižici se 
obrestujejo po obrestni meri, ki je za eno procentno točko 
večja od obrestnih mer na deviznem t ekočem računu . Na 

k knjižici mora biti vsaj 200 D E M . 

Tretja oblika deviznega varčevanja je devizni depozit. Var-
čujete lahko v D E M , ATS, CHF, USD in ITL. Pri vplačilu 
v drugi valuti vam bomo brezp lačno opravili konverzijo. 
Lahko vezete na 1, 3 in 6 mesecev, po posebni ponudbi pa 
tudi nad eno leto. 
Obresti za n e m š k o marko so od 7,00% do 7,50%. Najmanjši 
znesek vezave na 1, 3 in 6 mesecev je 2.000,00 D E M . 
Pri depozitu nad 1 leto, kjer morate vložiti vsaj 10.000 D E M 
ali podben znesek v drugi valuti, so obrestne mere višje kot 
za k ra tkoročne depozite in se večajo z zneskom vezave. 

Za pod robne j š e podatke se oglasite v naših enotah na Tito
vem trgu ali na Bakovniku. 

LJUBLJANSKA BANKA d. d. 
Podružnica Kamnik 

Prijeten pohod 
na Oseke 

Pohod na Oseke pod Menino planino v nedeljo, 9. februarja 1992, 
je bil zelo prijeten in lep. Vsakoletnega spominskega pohoda, ki ga 
organizirajo Tuhinjci, se udeležuje vedno večje število ljudi. 

O b spomeniku na Osekah in bližnjem zasneženem travniku se je 
zbralo kar nekaj sto ljudi, mladih in starejših. Pohod so združili 
z udeležbo na slovesnosti v spomin na boje in padle borce v času 
N O V in nedeljskim sprehodom na sončne obronke Menine. 

V programskem delu slovesnosti je predsednik stranke Demokra
tične prenove Tuhinj Hribar govoril o osvobodilnem boju, o žrtvah 
in uspehih N O V ter o težavah, ki danes spremljajo mlado slovensko 
državo. 

Učenci osnovne šole iz Tuhinja so recitirali pri ložnostne pesmi. 
Organizatorji so na prireditvenem prostoru zakurili ogenj, obisko

valce postregli s čajem, dobiti pa je bilo moč tudi kakšen prigrizek. 
Ves pohod, slavnost in organizacija so bili zelo dobri, tako kot 
vsakokrat, in zaslužijo vse priznanje. 

Udeleženci pohoda iz Kamnika, ki so prišli na Oseke v organizaciji 
D P in D U Kamnik 

Lepo in prijetno toplo sončno vreme je dajalo prireditvi še pose
ben mik. Kar težko se je bilo ločiti od prijetnega kraja in veselih 
ljudi. Vrn i t i se je bilo potrebno nazaj v dolino v onesnažen zimski 
zrak. 

Kljub ukinitvi redne avtobusne zveze s Tuhinjsko dolino v nede
ljah dopoldne je bila udeležba zgledna. Prišlo je več ljudi kot 
v prejšnjih letih. Prihajali so iz Tuhinja, Češnjic, z motniške strani, 
nekateri pa so se dokaj visoko pripeljali tudi z osebnimi avtomobili. 
M e d obiskovalci je bilo veliko mlajših ljudi, veliko je bilo šolskih 
otrok, prišli pa so tudi udeleženci N O V , ki pa jih je zaradi starosti 
vsako leto manj. Zakon narave je tudi tu neizprosen. 

Prijaznemu povabilu, da se bodo srečali spet čez leto dni, so 
udeleženci z veseljem pritrdili . O b odhodu so si prijatelji in znanci 
krepko stisnili roke in že so h i t e l i . . . 

S T A N E SIMŠIČ 

Iz doma upokojencev 

Ob Prešernovem 
dnevu 

Prešernov dan smo obeležili 
z razstavo na dveh panojih v naši 
avli: na njih so bili: velika slika 
pesnika, izpisi iz njegovega življe
nja in izrazitejših pesmi: O Vrba, 
srečna draga vas d o m a č a , . . . in iz 
Sonetnega venca, pa tudi vrsta slik 
o hiši v Vrbi in spominov na pesni
ka. Razstava jc bila skrbno priprav
ljena po zaslugi naše delovne tera-
pevtke Milcnke. 

Na proslavo tega dne so prišli 
k nam še Kamniški koledniki. Bili 
so to prof. Janez Majccnovič, basist 
Rok Lap in Tomaž Plahutnik, 
umetnik na citrah. Z veseljem so 
nam zapeli in zaigrali prav na Pre
šernov dan. Med narodne pesmi so 
vpletli tudi njegove poezije. Izrabili 
so priložnost, da so nam ob samo
stojnosti slovenske države predsta
vili knjigo fotomonografijo Kam
nik, ki je ravnokar izšla. Barvne 
fotografije so dela kamniških avtor

jev. Prof. Majccnovič nam jih je 
navajal in razlagal. 

Pesmi, ki sta jih izmenoma pela 
odlična pevca, so bile kot uglašene 
na besedilo knjige. 

Omenjeni so bili Lubadarji, člani 
fotografskega društva, dediči usta
novitelja Janeza Puharja, ki so so
delovali pri knjigi. Slišali smo tudi 
o drugih zapisih, npr. o planinskem 
življenju, o pesnikih in drugih 
umetnikih, ki izvirajo iz Kamnika 
( A . Medved, F. Balantič, igralci, 
glasbeniki). 

Poudarek jc bil na stoletnici 
kamniške železnice in starejših dru
štvih: L i r i , gasilskem. Turističnem 
društvu in starejših podjetjih 
(smodnišnici, cementarni, Stolu, 
Svitu, Titanu). Dobili smo veliko 
vtisov, predvsem pa radi poslušali 
lepo zapete pesmi nastopajočih. Po 
tem posebnem doživetju smo sc 
hvaležni poslovili od njih. 

MARIJA LAVRIČ 

Prvonagrajeni snežak. 

VESELO P U S T O V A N J E 
Kamničani smo spet imeli priliko poveseliti se. V športni hali 

v Kamniku je Plavalni klub Kamnik že tretjič zapored na pustno 
.soboto pripravil veselo pustovanje. Za dobro voljo in prijetno 
vzdušje sta skrbela ansambel Ringlšpil in povezovalec Mitja Redja. 
Slednjemu so obiskovalci še posebej radi prisluhnili, kajti besede 
podaja tako preprosto in nevsiljivo, da ga je res prijetno poslušati. 

Nagrajene so bile najlepše maske, pa tudi nekateri obiskovalci za 
izžrebano vstopnico, veliko pa jih je osrečil bogat srečelov. 

Pustno rajanje je trajalo do jutranjih ur. Zadovoljni so bili številni 
obiskovalci, pa tudi prizadevni organizatorji. Spet so se izkazali kot 
dobri organizatorji takih prireditev, zato jim že sedaj kličemo: 
»Na svidenje prihodnje leto!« VERA MEJAČ 

D O M A Č A L E K A R N A » H E R B A « na Kidričevi 20 v Kam
niku je pred dnevi odprla vrata. Namenjena je vsem, ki želijo 
izboljšati svoje zdravstveno stanje oziroma ostati čimbolj 
zdravi in vitalni. V prijetnem lokalu vam bodo svetovale in vas 
prijazno postregle strokovnjakinje. V E R A M E J A Č 

MESTNA GODBA KAMNIK 
vabi na 
veliko zabavno-glasbeno prireditev 
ob materinskem 
in prvem pomladnem dnevu 

VESELO 
V KAMNIK '92 
ŠOFERSKE 
ŠTORIJE 
ŠPORTNA HALA KAMNIK 
sobota, 21. marca 1992, ob 20. uri. 

Rezervacije in predprodaja vstopnic 
ZK0 Kamnik, tel. 831-612. 

K A M N I Š K I O B Č A N - Ustanovitelj Skupščina občine Kamnik , 
izdajatelj Prelest, d.o.o. Ljubljana, Dunajska 5, direktor Tone 
Štrus. Predsednica časopisnega sveta Breda Podbrežnik-Vukmir . 
Uredniški odbor Dušan Lipovec, Vera Mejač, Bojan Pollak, 
Matic R o m š a k , Stane Simšič, Ivana Skamen in Franc Svetelj. 
Glavni in odgovorni urednik Matic Romšak. Strokovna sode
lavka Vera Mejač. Lektorica Tina Romšak . Tehnični urednik 
Vlado Šlamberger . 
Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur . list R S , št. 4/92) in 
mnenja ministrstva za informiranje (št. 23/88-92 z dne 18.2.1992) 
sodi časopis med proizvode informativne narave po 13. točki 
tarifne številke 3, za katere se plačuje 5-odstotni davek od 
prometa proizvodov. 

Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.100 izvodov 
in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredniš tva: 
Kamnik .Ti tovt rg l , te l .831-31 l inn.c .831-511,831-504,831-266 
in831 -523 , i n t e rna29 .Ž i ro r ačun :P re l e s t , d . o .o . , 50102 -601 -3114 . 
Rokopisov in in fotografij ne v račamo. Tisk D P D E L O - Tisk 
časopisov in revij, Ljubljana, Dunajska 5. 


